
evre, Şehircilik ve
İklim Değişikliği Ba-
kanı Murat Kurum,

17 Ağustos 1999'daki Marmara
Depremi'nin 25. yılı dolayısıyla
bakanlık olarak yapılan kentsel
dönüşüm çalışmalarına ilişkin
açıklamalarda bulundu. 17
Ağustos depreminin yaşandığı
gece yüreklerin dağlandığını
belirten Kurum, depremlerde
hayatını kaybedenlere Allah'tan
rahmet diledi. Ülke olarak son
120 yılda 80 bin canın dep-
remlerde toprağa verildiğini
anımsatan Kurum, "Bizim için
1999 Marmara Depremi bir
milat oldu. Aynı zamanda
2002 yılından sonra şehirciliğe
olan bakış açımızı değiştirdi.
1999 depreminden sonra yap-
tığımız düzenlemelerle Türki-
ye'nin güçlü, dirençli ve sağlıklı
şehirlerini inşa etme sürecini
başlattık. Ülkemizde, çok
önemli yasal düzenlemeleri ve

yeni uygulamaları hayata ge-
çirdik." diye konuştu. Kurum,
şöyle devam etti: "Deprem yö-
netmeliğini hazırladık. Yapı
denetim sistemini hayata ge-
çirdik. Zorunlu deprem sigor-
tası gibi uygulamaları yürür-
lüğe koyduk. AFAD Başkanlı-
ğımızı kurduk. Belediyeler ve

TOKİ, konut üretim çalışma-
larını hızlandırdı. 2011 yılında
yaşanan Van Depremi sonrası
Kentsel Dönüşüm Kanunu yü-
rürlüğe girdi. Bununla beraber
Kentsel Dönüşüm Başkanlığı-
mızı kurduk. İstanbul başta
olmak üzere Marmara böl-
gesine özel bir genel müdür-

lük ihdas ettik ve tüm bu ça-
lışmalar, afet sonrası değil,
afet öncesi önlem çalışmala-
rımız oldu. Tabii bugün tüm
Türkiye'de 36 milyon bağım-
sız birim, 31 milyon konut
var. Bunun da yaklaşık 6 mil-
yon bağımsız birimi risk al-
tında, 2 milyonunun acil dö-

nüşüme girmesi gerekiyor."
12 yılda İstanbul'da bilim

insanlarıyla istişareler yaparak,
şehrin her köşesinde kentsel
dönüşüm çalışmalarına hız
kazandırdıklarını vurgulayan
Kurum, şu bilgileri paylaştı:
"Bugün, İstanbul'un 39 ilçe-
sinde risk analizlerimizi ta-
mamladık ve gördük ki bu
şehirdeki toplam ev sayısının
beşte biri, yani yaklaşık 1,5
milyon ev sağlıksız durumda.
Olası bir depremde 600 bin
konutun ilk dakikalar itibarıyla
yıkılma tehlikesiyle karşı kar-
şıya olduğunu gördük. Yani
yaklaşık 2,5 milyon insanımız
çok ciddi risk altında yaşıyor.
Bu durumun ciddiyetinin so-
nuna kadar farkındayız ve acil
olarak bu binaların dönüştü-
rülmesi gerektiğini biliyoruz.
İstanbul'da tespit ettiğimiz 1,5
milyon riskli binanın bir kıs-
mını dönüştürdük." » Sayfa 7’de

Merkez üssü Kocaeli'nin Göl-
cük ilçesi olan ve o dönem
"asrın felaketi" olarak tanım-
lanan 17 Ağustos 1999 Mar-
mara Depremi'nde 25 yıl ge-
ride kaldı. 17 Ağustos 1999
saat 03.02'de 7,4 büyüklü-
ğünde meydana gelen ve 45
saniye süren Marmara Dep-
remi; Kocaeli, Yalova, Sa-
karya, İstanbul ve Düzce'de
yıkıma neden oldu. TBMM

Deprem Riskinin Araştırıla-
rak Deprem Yönetiminde
Alınması Gereken Önlemle-
rin Belirlenmesi Amacıyla
Kurulan Meclis Araştırması
Komisyonunun Temmuz
2010 tarihli raporuna göre,
depremde 17 bin 480 kişi
hayatını kaybetti, 43 bin 953
kişi yaralandı. Yaklaşık 200
bin kişinin evsiz kaldığı, 66
bin 441 konut ve 10 bin

901 iş yerinin yıkıldığı dep-
remden 16 milyona yakın
kişi değişik düzeylerde etki-
lendi, 285 bin 211 konut ve
42 bin 902 iş yerinde hasar
tespit edildi. Depremde İs-
tanbul'da 454 kişi yaşamını
yitirirken Yalova, Düzce ve
Gölcük'ten kentteki hasta-
nelere getirilen yaralılardan
hayatını kaybedenlerle bu
sayı 981'e çıktı. » Sayfa 3’te

FİYATI: 4 TL

Cumhurbaşkanı Yar-
dımcısı Cevdet Yılmaz,
"Türkiye Yüzyılı'nı, do-
ğusuyla, batısıyla, ku-
zeyiyle, güneyiyle han-
gi etnik yapıdan, hangi
mezhepten olursa ol-
sun 85 milyonun birli-
ğiyle, beraberliğiyle,
akıl teriyle ve alın te-
riyle başaracağız." dedi.
"Bir insan 753 yıl sonra

hala gönüllere doku-
nabiliyorsa, anılıyorsa
çağlar aşan bir mesaja
sahip olduğunu gör-
memiz gerekir. Böyle
değerlerimiz olduğu
için Rabbimize hamde-
diyoruz." diyen Yılmaz,
Hacı Bektaş Veli'nin öğ-
retisinin birlik ve bera-
berlik üzerine olduğunu
söyledi. » Sayfa 8’de

BM Çocuklara Yardım
Fonu (UNICEF) Sözcü-
sü James Elder, iç sa-
vaşın sürdüğü Sudan'da
iklim krizinin de etki-
siyle çocukların daha
kötü şartlarda yaşadığını
söyledi. Ülkedeki duru-
mun son derece kritik
olduğunu ve yerinden
edilmiş çok büyük bir

nüfusun bulunduğunu
kaydeden Elder, "Sudan,
dünyanın en büyük ço-
cuk yerinden edilme kri-
zini yaşıyor. Bu savaşta
5 milyon çocuğun ye-
rinden edildiğini düşü-
nürseniz bu korkunç sa-
vaş ve hepsini neredeyse
500 gündür etkiliyor."
dedi. » Sayfa 10’da

Son asrın büyük fela-
ketleri arasında yer alan
17 Ağustos 1999'daki
Marmara Depremi'nin
üzerinden 25 yıl geçer-
ken ülke genelindeki
riskli konut sayısının
korkutucu büyüklüğü
dikkati çekmeye devam
ediyor. Geçen yıl yaşa-
nan Kahramanmaraş
merkezli depremlerin
ardından riskli yapıların

güçlendirilmesi ve dön-
üştürülmesi noktasında
farkındalık artsa da riskli
yapı stoku hala milyon-
larla ifade ediliyor. Son
22 yılda 3,5 milyon ci-
varında konutun dönü-
şümü sağlanmış olsa da
hala riskli olduğu akta-
rılan 6 milyon konutun
varlığı bu konuya veril-
mesi gereken öneme işa-
ret ediyor. » Sayfa 3’te
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Enfeksiyon ve Klinik
Mikrobiyoloji Uzmanı
Prof. Dr. Hakan Leble-
bicioğlu, maymun çiçeği

virüsünün sadece cinsel
yolla değil, yakın temas-
la da bulaşabileceğini
söyledi. » Sayfa 2’de 

Esenler Belediyesi,
2011 bağımsız
birimden olu-
şan kentsel dö-
nüşüm proje
alanındaki son
konutların yıkı-
mını  17 Ağustos
1999 Büyük Mar-
mara Depremi’nin 25'inci
yılında, gerçekleştirdi.

Göksu, yılsonuna
kadar 6 bin 660
konutun daha
t a ş ı n a c a ğ ı
müjdesini ve-
rirken "Kentsel

dönüşüm bakış
açımızın ve ru-

humuzun ne oldu-
ğunu gösteren anlamlı bir
mekândayız” dedi.

» S
ay

fa
 3’

te

Cher Ndour: Buraya 
gelerek doğru bir karar
verdiğimi düşünüyorum

Esenler’de kentsel dönüşüm kapsamında
SON KONUTLAR DA YIKILDI

KAMU İHALE İLANLARINI www.ittifakgazetesi.com ADRESİNDEN TAKİP EDEBİLİRSİNİZ

Beşiktaş’ın kiralık olarak kadrosuna kattığı
20 yaşındaki genç futbolcu Cher Ndour,
“Buraya gelerek doğru bir karar verdiğimi
düşünüyorum.” dedi. » Sayfa 11’de 

Bakan Kurum, Türki-
ye'de 36 milyon bağım-
sız birim, 31 milyon ko-

nut olduğuna dikkati
çekerek, "Bunun da yak-
laşık 6 milyon bağımsız

birimi risk altında, 
2 milyonunun acil 
dönüşüme girmesi 
gerekiyor." dedi.

Bakan Kurum, Türki-
ye'de 36 milyon bağım-
sız birim, 31 milyon ko-

nut olduğuna dikkati
çekerek, "Bunun da yak-
laşık 6 milyon bağımsız

birimi risk altında, 
2 milyonunun acil 
dönüşüme girmesi 
gerekiyor." dedi.

İNAN ARVAS’IN HABERİ 4’TE

Ç

Riskli konutlar için “güçlendirme
veya dönüşümde acele edin” uyarısı

Sudan’da çocuklar, iç savaş
ve iklim değişikliği kıskacında

Düşük ve orta ge-
lirli 135 ülkede ya-
şayan yaklaşık 4,4
milyon kişinin gü-

venilir içme suyu-
na erişiminin bu-
lunmadığı tespit
edildi. » Sayfa 3’te 

Dünyada yaklaşık 4,4 milyon kişi
güvenilir içme suyuna erişemiyor

‘Maymun çiçeği virüsü, yakın
temasla da bulaşabilir’ uyarısı

İstanbul’da 2,5 milyon
kişi ciddi risk altında!
Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanı Murat Kurum, İstanbul'da 1,5 milyon evin sağlıksız durumda
olduğunu, deprem anında 600 bin evin ve 2,5 milyon kişinin çok ciddi risk altında olduğunu söyledi.

Türkiye’de 
her iki evden 
biri deprem 
sigortalı
www.ittifakgazetesi.com

Yılmaz: Türkiye Yüzyılı’nı 85 milyonun
beraberliğiyle ve alın teriyle başaracağız

Bakan Şimşek’ten enflasyonda düşüş mesajı

» Sayfa 6’da

Öldürmeyi bilen İsrailli-
lerle, ölmeyi bilen Filis-
tinliler arasındaki, barışın
yolu Gazze’den geçecek-
tir. Gazze’de savaş olursa,
Kudüs’te barış olmaz.

ERSİN NAZİF GÜRDOĞAN » 8’de 

Gazze’de ölüm
adres sormaz

17 Ağustos Marmara Depremi’nin 
üzerinden çeyrek asır geçti
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Türk Böbrek Vakfı sıcak havada şekerli
ve gazlı soğuk içeceklere karşı uyardı

Türk Böbrek Vakfı, sıcak havalarda artan
şekerli ve gazlı soğuk içecek tüketiminin
zararlarına dikkati çekmek için evde
sağlıklı içecek yapımının uygulamalı an-
latıldığı mutfak etkinliği düzenledi. Vakfın
Zeytinburnu'nda gerçekleştirdiği etkinlikte
paketli, şekerli ve gazlı içecekler yerine
evde bulunan malzemelerle soğuk içecek
yapımına yönelik örnekler verildi. Prog-
ramda, limonata, erik ve kayısı kom-
postosu, reyhan şerbeti, soğuk çay ve
soğuk kahvenin şekersiz ve sağlıklı şekilde
yapımı uygulamalı olarak anlatıldı. Türk
Böbrek Vakfı Genel Başkanı Timur Erk,
toplumda ileri safhada obez nüfusun
bulunduğunu, bunların yüzde 60'ının
da 18 yaşın altındakiler olduğunu dile
getirdi. Bu durumun sağlıklı nesillerin
yetişmesi konusunda gelecekte ciddi sı-
kıntıya işaret ettiğini belirten Erk, bes-
lenme alışkanlığının önemine dikkati
çekti. Suyun yerini hiçbir şeyin tutma-
yacağını ancak ayran ve sütün alternatif
olarak tüketilebileceğini vurgulayan Erk,
suya tarçın, zencefil ve salatalık atılarak
hafif bir tat verebileceğini de söyledi.
Kesinlikle şekerli içecek tüketilmemesi
gerektiğini vurgulayan Erk, "Bir kutu
gazlı içeceğin içinde 10 küp şeker, yani
35 gram şeker var. Gerisini siz düşünün."
ifadesini kullandı. Şekersiz diye pazarlanan
içeceklerin yanıltıcı olduğunun altını çizen
Erk, bu içeceklerde aspartam türevi tat-
landırıcılar bulunduğunu, bunun da za-
man içinde obez ve kansorejen etkiye
yol açabileceğini kaydetti. İç Hastalıkları
Uzmanı Dr. Hümeyra Şahin ise şekerli
gıdaları fazla tüketmenin diş çürükleri,
kilo alımı, obezite, karaciğer yağlanması,
Tip2 diyabet, kalp ve damar hastalıklarına
neden olabileceğini vurguladı. Şahin, şe-
kerin özellikle karın bölgesindeki yağ-
lanmaya sebep olarak metabolik sendrom
riskini artırdığını, hatta inme, felç gibi
ciddi sorunlar doğurabildiğini anlattı.
Hazır meyve suları, hazır limonata ve
asitli içeceklerin, içerdiği yüksek şeker,
katkı maddeleri ve renklendiricilerden
ötürü birçok zararı olduğunu dile getiren
Şahin, "Evde yapılmış meyve sularını
da sınırlı tüketmek daha sağlıklı olur.
Bu sayede hem katkı maddelerinden,
tatlandırıcılardan uzak durmuş oluruz
hem de şeker oranını kendimiz kontrol
ederiz." dedi.  lİSTANBUL-AA

‘Maymun çiçeği virüsü, yakın
temasla da bulaşabilir’ uyarısı
Poxviridae ailesinin bir üyesi
olan Orthopoxvirus cinsine ait
olan maymun çiçeği virüsü has-
talığının belirtilerinin ateş, baş
ağrısı, kas ağrıları, lenf bezle-
rinde şişme, yorgunluk ve ciltte
döküntü olduğunu söyleyen VM
Medical Park Samsun Hasta-
nesi'nden Enfeksiyon ve Klinik
Mikrobiyoloji Uzmanı Prof. Dr.
Hakan Leblebicioğlu, “Dökün-
tüler genellikle yüzde başlar ve
vücudun diğer bölgelerine ya-
yılır, zamanla içi su dolu ka-
barcıklara dönüşebilir. Bu be-
lirtiler, genellikle virüse maruz
kaldıktan 1 ila 2 hafta sonra
ortaya çıkar” dedi. Hastalık için
verilen acil durum kararı hak-
kında konuşan Prof. Dr. Hakan
Leblebicioğlu, “Maymun çiçeği
virüsü enfekte kişilerle yakın
temas halinde olanlar, sağlık
çalışanları, bağışıklık sistemi za-
yıf olan bireyler ve hemcinsle-
riyle cinsel birliktelik yapan er-
keklerde daha yüksek risk oluş-
turur. Yakın temasla da virüs
bulaşabilir. Maymun çiçeği vi-
rüsünün Afrika'daki ülkeler ara-
sında ve muhtemelen kıtadan
dışarıya yayılma potansiyeli ne-
deniyle ‘acil durum' kararı alın-
mıştır” diye konuştu. Hastalığı
sadece cinsel yolla bulaşan bir
hastalık olarak değerlendirme-
nin doğru olmadığını söyleyen
Prof. Dr. Leblebicioğlu, “Orta
Afrika'daki maymun çiçeği vi-

rüsü epidemiyolojisindeki endişe
verici değişiklikler de dikkat
çekmektedir. Ölüm ile sonuçla-
nan yeni, genetik olarak farklı
bir maymun çiçeği virüsü ya-
yılmaktadır. Bu bölgede, daha
önce etkilenmemiş alanlarda
çocuklarda hızlı bir vaka artışı
görülmüştür. Kongo Demokratik
Cumhuriyeti'nde bu yıl 6 bin
500'den fazla vaka ve 345 ölüm
bildirilmiştir. Bu vakaların ne-
redeyse yarısı 15 yaş altı ço-
cuklarda görülmüştür. Hastalık
dünya genelinde insanları et-
kilemeye devam etmektedir”
şeklinde konuştu.
“2 yıl önce Türkiye'de
de görüldü”

İnsandan insana bulaşmayı
önlemek için hasta kişilerle yakın
temastan kaçınmalı, kişisel hijyen
kurallarına dikkat edilmesi ge-
rektiğini vurgulayan Prof. Dr.
Leblebicioğlu, “Ayrıca, sağlık ça-
lışanlarının koruyucu ekipman
kullanması ve izolasyon önlem-
lerini uygulaması önemlidir” di-
yerek şunları söyledi: 2022 yı-
lında Türkiye'de bir maymun çi-
çeği virüsü vakası rapor edilmiştir
ve 2024'te yeni bir vaka bildiril-
medi. Ancak, hastalığın beklen-
medik yerlerde ve kişilerde or-
taya çıkması ve küresel salgın
riskinin artması nedeniyle, hijyen
kurallarına özen göstermek
önemlidir.” lSAMSUN-İHA

aşhekim Dr. Or-
kun Kızılöz, ha-
vaların ısınma-

sıyla birlikte piknik yapanların
artması, bağ ve bahçelerde ça-
lışmaların yoğunlaşması üze-
rine vatandaşları kene ısırma-
sına karşı dikkatli olunması
konusunda uyarılarda bulun-
du. Türkiye'de kenelerin ya-
şamaları için coğrafi açıdan
oldukça uygun bir yapıya sahip
olduğunu belirten Kızılöz söz-
lerine şöyle devam etti;

“Vücudumuza kene tutun-
masıyla bulaşmakla birlikte
keneler çıplak elle çıkarılması
ya da ezilmesi ile hasta insan-
ların tükürük ve kan gibi vücut
sıvılarına temas etmekle, mik-
rop taşıyan hayvanların kanları,
vücut sıvıları ve dokularına
korunmasız temasla da bula-
şabilmektedir. Genel olarak
hastalığa bağlı ölüm oranları-
nın yüzde 30-50'lere ulaşabilir.
En sık ölüm sebebi organ yet-
mezliği (kalp, beyin, karaciğer,
böbrek, akciğer), beyin içi ka-
nama ve diğer iç kanamalar."
"Vücudu örten
giysiler giyilmeli"

Kızılöz açıklamasının deva-
mında, "Kene yönünden riskli

tarla, bahçe,
orman ve pik-
nik alanı gibi
alanlara gidi-
lirken, kenele-
rin vücuda gir-
mesini engelle-
mek amacıyla
mümkün olduğu ka-
dar vücudu örten giysiler
giyilmeli, uzun kollu kazak
veya gömlek ile uzun paçalı
pantolonlar, uzun çorap ve bot
tercih edilmeli, giysiler düzenli
olarak kene varlığı açısından

kontrol edil-
melidir. Kişi
riskli alanlar-
dan dönünce
kendisinin ve

varsa çocukla-
rının vücudunda

özellikle kulak ar-
kası, koltuk altları, ka-

sıklar ve diz arkasında kene
olup olmadığını kontrol etmeli,
kene tutunmuş ise hiç vakit
kaybetmeden çıplak el ile do-
kunmamak şartıyla vücuda tu-
tunduğu en yakın yerden tu-

tarak uygun bir malzeme ile
çıkarmalıdır. Hastalık hayvan-
larda belirti göstermeden sey-
rettiğinden hastalığın sık olarak
görüldüğü bölgelerde bulunan
hayvanlar sağlıklı görünse bile
hastalığı bulaştırabilir. Bu se-
beple hayvanların kanlarına,
vücut sıvılarına veya dokula-
rına çıplak el ile temas edil-
memelidir" dedi.
"Kene çıplak el ile
öldürülmemeli"

Dr. Orhan Orkun Kızılöz

hastalığın görüldüğü bölgeler-
de hayvancılıkla uğraşanlar el-
diven, gözlük gibi koruyucu
kullanmalarını söyleyerek,
"Hastalıkla mücadelede bir di-
ğer önemli nokta ise hastalığın
görüldüğü bölgelerde kene sa-
yısının kontrolü amacı ile uy-
gun kimyasal ilaçlarla tarlaların
ilaçlanmasıdır. Hastalığa ya-
kalanan kişilerin kan, vücut
sıvıları ve çıkartıları ile hastalık
bulaşabildiğinden, hasta ile te-
mas eden kişiler gerekli ko-
runma önlemlerini almalıdır.
Vücuda tutunan veya hayvan-
ların üzerinde bulunan keneler
kesinlikle çıplak el ile öldü-
rülmemeli ve patlatılmamalıdır.
Keneler üzerine sigara basmak,
kolonya, gaz yağı gibi mad-
deler dökmek kenenin kasıl-
masına sebep olarak vücut iç-
eriğini, kanını emdiği kişiye
aktarmasına sebep olacağı için
yapılmamalıdır. Kene ısırma-
sından sonra şiddetli baş ağrısı,
nefes darlığı, kalp çarpıntısı,
kusma, kas ağrıları ya da vü-
cudunuzun herhangi bir böl-
gesinde felç bulguları ortaya
çıkarsa derhal bir sağlık kuru-
luşuna başvurmanız hayati bir
önem taşımaktadır" ifadelerine
yer verdi. lBİLECİK-İHA

B

Halk sağlığı uzmanı
çocukların aşıları
konusunda anne 
ve babaları uyardı
Bingöl Toplum Sağlığı Merkezinde
görevli Halk Sağlığı Uzmanı ve Top-
lum Sağlığı Merkezi Başkanı Dr.
Raşit Dursun, aşılama konusunda
ailelere uyarılarda bulundu. Çocuk
aşılarının önemli olduğuna değinen
Dr. Dursun, ailelerin sosyal medya
ve internetteki bilgi kirliliği nedeniyle
aşıları yaptırmadığını söyledi. Aile-
lerin TSM’lerden bilgi alması gerek-
tiğinin altını çizen Dr. Dursun, “Aşılar
insanları hastalıklardan ve bu has-
talıkların sebep olacağı kötü sonuç-
lardan koruyabilmek adına sağlam
ve risk altındaki bireylere uygulanan
güvenilir tıbbi ürünlerdir. Aşılama,
salgınların ve ölümlerin önüne ge-
çilebilmesi açısından en önemli halk
sağlığı müdahalelileri arasında yer
alır. Aşılanmış bireylerden oluşan
toplumlarda salgınlar görülmez. Bu-
gün ülkemizde çocuklarımız çocuk
felci nedeniyle engelli kalmıyorsa
ya da kızamık nedeniyle ölmüyorsa
bunlar aşılama sayesindedir. Fakat
ne yazık ki internet ve sosyal medya
kaynaklı bilgi kirliliği nedeniyle va-
tandaşlarımız yanlış bilgilendirmelere
maruz kalabilmekte ve bunun so-
nucunda aşı reddi ve aşı karşıtlığı
davranışları gelişebilmektedir. Biz
Bingöl'de İl Sağlık Müdürlüğümüz
ve Toplum Sağlığı Merkezi olarak
aile hekimliklerimiz aracılığıyla ai-
lelerimize ulaşıyor ve onları aşılarını
yaptırmaya davet ediyoruz.” şeklinde
konuştu. lBİNGÖL-İHA

Yaz aylarının korkulu rüyası
keneye vatandaşlara uyarı
Osmaneli Mustafa Selahattin Çetintaş Devlet Hastanesi Başhekimi Dr. Orkun Kızılöz, yaz ayında kenelerin neden olduğu Kırım Kongo
Kanamalı Ateşi (KKKA) hastalığına karşı vatandaşları uyararak, "Vücudu örten giysiler giyilmeli, uzun kollu kazak veya gömlek ile
uzun paçalı pantolonlar, uzun çorap ve bot tercih edilmeli, giysiler düzenli olarak kene varlığı açısından kontrol edilmelidir" dedi.

Bir borçtan dolayı aşağıda cins, miktar ve değerleri yazılı mallar satışa çıkarılmış olup
mahcuzun ayrıntılı görsellerine, artırmaya ilişkin şartlara ve ayrıntılı açıklamalara
esatis.uyap.gov.tr adresi üzerinden 2024/11859 ESAS sayılı dosya numarası ile erişim
sağlanabilir.

Muhammen        Adedi  Cinsi Mahiyeti ve Önemli Vasıfları
Kıymeti
                                            34BSG476 Plakalı, 2018 Model, VOLKSWAGEN Marka, 
                                            Passat 1.6 TDI 120 PS Comfortline Tipli, DCX083779 
                                            Motor No'lu, WVWZZZ3CZJE252624 Şasi No'lu, Yakıt 
1.290.000,00 TL   1       Taşıt Tipi Dizel, Vites Tipi Otomatik, Kasa Tipi Sedan, Rengi 
                                            Gri, Araç üzerinde yapılan fiziki incelemede; Aracın 
                                            kaporta aksamında gözle görülür ağır bir hasar olmadığı, 
                                            Aracın boya aksamında kullanımdan dolayı muhtelif 
                                            çiziklerin olduğu, ön tamponda boya dökülmeleri olduğu, 
                                            Aracın motor kaputunun açıldığı, motor ve mekanik 
                                            aksamında gözle görülür bir eksik olmadığı. Stepne lastiği 
                                            mevcut, aracın anahtarı ve ruhsatı yok, kapılarının açık 
                                            olduğu, araç aksamında gözle görülür bir eksik olmadığı, 
                                            araç lastik durumu %70 performanslı,
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Ağustos 1999 saat
03.02'de 7,4 bü-
yüklüğünde mey-

dana gelen ve 45 saniye süren
Marmara Depremi; Kocaeli, Ya-
lova, Sakarya, İstanbul ve Düz-
ce'de yıkıma neden oldu. TBMM
Deprem Riskinin Araştırılarak
Deprem Yönetiminde Alınması
Gereken Önlemlerin Belirlenmesi
Amacıyla Kurulan Meclis Araş-
tırması Komisyonunun Temmuz
2010 tarihli raporuna göre, dep-
remde 17 bin 480 kişi hayatını
kaybetti, 43 bin 953 kişi yara-
landı. Yaklaşık 200 bin kişinin
evsiz kaldığı, 66 bin 441 konut
ve 10 bin 901 iş yerinin yıkıldığı
depremden 16 milyona yakın
kişi değişik düzeylerde etkilendi,
285 bin 211 konut ve 42 bin
902 iş yerinde hasar tespit edildi.
Depremde İstanbul'da 454 kişi
yaşamını yitirirken Yalova, Düzce
ve Gölcük'ten kentteki hastane-
lere getirilen yaralılardan haya-
tını kaybedenlerle bu sayı 981'e
çıktı. İstanbul'da 1880 kişinin
yaralandığı depremde 41 bine
yakın konut ve iş yerinde hasar
oluştu, 18 bin 162 konut orta
ve ağır şiddetteki hasar yüzünden
oturulamaz hale geldi. Kentte
ayrıca 3 bin 171 okuldan 820'si
hasar gördü. Bunların 118'i orta,
13'ü ağır hasarlı olarak belirlendi.
İstanbul'daki 10 bine yakın kamu
binasının 1137'sinde az, 387'sin-
de orta, 37'sinde ise ağır hasar
oluştu. İstanbul'da depremden
en çok zarar gören yer Avcılar
oldu. İlçede 270 kişi hayatını
kaybederken yüzlerce kişi de

yaralandı. 1823 konut ve 326 iş
yerinin yıkıldığı ya da ağır hasar
gördüğü ilçede, 5 bin 106 konut
ve 872 iş yerinde orta hasar, 3
bin 685 konut ve 461 iş yerinde
hafif hasar meydana geldi. Ba-
kanlıklar ile TOKİ ve diğer ku-
rumların işbirliğinde yapılan
kentsel dönüşüm çalışmalarıyla
depremin yaraları büyük oranda
sarıldı. TOKİ, belediye ve özel
sektör tarafından yıkımın ya-
şandığı kentlerde, deprem yö-
netmeliğine uygun binlerce yeni
konut inşa edildi.

Başta okullar ve hastaneler
gibi kamu binaları olmak üzere
hafif hasarlı binalar depreme
karşı güçlendirildi. Binlerce in-
sanın yaşamını yitirdiği, ev ve
iş yerinin yıkıldığı Kocaeli'de,
depremin ardından facianın acı
izleri ortadan kaldırıldı. En ağır
yıkımın yaşandığı şehirde dep-
rem yönetmeliğine uygun bin-
lerce konut inşa edildi. Şehirde,
kentsel dönüşümde öncelikli böl-

gelerin tespit edilmesine yönelik
çalışma yürütülüyor. Kocaeli Bü-
yükşehir Belediyesinin olası bir
afette Marmara Bölgesi'ne hizmet
vermesi amacıyla hazırlanan
Afet Mutfağı projesinde inşa ça-
lışmaları sürüyor. Tesiste, 36 bin
kişiye 3 öğün yemek ile 100 bin
kişilik çorba, günlük 30 bin ek-
mek üretme kapasitesi olan fı-
rında ise ihtiyaç halinde halk
ekmek de üretilebilecek. Geçen
yıl nisan ayında hizmete açılan
368 bin metrekarelik alan üze-
rine kurulu Kocaeli Şehir Has-
tanesi, depreme karşı 1069 sis-
mik izolatöre sahip inşa edildi.
Yeni sağlık ocakları ve devlet
hastanesiyle afetlerde sağlık
hizmetlerinin kesintisiz ve gü-
venli devam etmesi planlanan
Gölcük ilçesinde de 272 yatak,
9 ameliyathane, 62 polikliniğin
yer aldığı Gölcük Yeni Devlet
Hastanesinin inşaatında 280
sismik izolatör kullanıldı.

Limanları ve üretim tesisleriyle

Türkiye'nin uluslararası ticare-
tinde önemli yere sahip Kocaeli,
depremin ardından geçen 25
yıllık süreçte ihracatını büyük
oranda artırdı. "Sanayi kenti"
Kocaeli'de faaliyet gösteren şir-
ketler, 2024 yılının ilk yarısında
176 ülke ve bölgeye 9 milyar
919 milyon 909 bin dolarlık ih-
racat gerçekleştirdi. Depolama,
kara, demir, deniz ve hava yolu
erişimi konusunda önemli lojistik
avantajlar barındıran Kocaeli,
ihracatta İstanbul'un ardından
ikinci sırada bulunuyor. Ford
Otosan, Hyundai Assan ve Ana-
dolu Isuzu'nun üretim tesislerine
ev sahipliği yapan kent ihraca-
tında ilk sırayı otomotiv sektörü
aldı. Kocaeli'den yapılan otomotiv
ihracatı, ocak-haziran döneminde
4 milyar 269 milyon 216 bin
dolar olarak kayıtlara geçti. İzmit
Körfezi'nin etrafında kurulu 35
liman tesisiyle Türkiye'nin adeta
dünyaya açılan kapısı olan Ko-
caeli'den, aynı dönemde 176

ülke ve bölgeye sevkiyat yapıldı.
Kocaeli'de faaliyet gösteren oto-
motiv firmalarının yılın ilk yarı-
sında ürettiği 310 bin 757 aracın
yüzde 83'ü yurt dışına gönderildi.
Sakarya, depremde en büyük
yıkımın yaşandığı ikinci il olarak
kayıtlara geçti. Afet sonrası ya-
pılan çalışmalarla depremin izleri
silinen Sakarya'da, 15 Temmuz
Camili, Korucuk ve Karaman
mahallelerinde Valilik ve diğer
resmi kurumların da içerisinde
bulunduğu "yeni yerleşim bölgesi"
oluşturuldu. Kentsel dönüşüm
çalışmalarının kararlılıkla yürü-
tüldüğü kentte, Erenler ilçesine
bağlı Yenimahalle ve Küpçüler
mahallelerinde 666 dönüm alan-
da 9 etaptan oluşan "Erenler Be-
lediyesi Kentsel Dönüşüm Projesi"
hayata geçirildi. Yıkılanların ye-
rine yapılan konutlar hak sa-
hiplerine verilirken belediye
bütçesiyle etap etap gerçekleşen
projede çalışmalar sürüyor. Bü-
yükşehir Belediyesince olası
afetlere hazırlıklı olunması ve
kriz merkezi olarak kullanılması
amacıyla 9 büyüklüğünde dep-
reme dayanıklı Afet Koordinas-
yon Merkezi yapıldı. Binalarda
risk tespit çalışmaları devam
ederken, planlamaların ardın-
dan mahalle mahalle yıkım ça-
lışmalarına başlanacak. Sakar-
ya'da sanayici ve yatırımcılara
sağlanan teşviklerle iş dünyası
da adeta ayağa kaldırıldı. Sa-
karya'nın 1999'da 180 milyon
dolar olan ihracatı, yatırım ve
teşviklerle 2023'te 5,7 milyar
liraya ulaştı.  lKOCAELİ-AA

Yaz Kur’an kurslarında 2,5
milyon öğrenci eğitim gördü
Diyanet İşleri Başkanlığınca
düzenlenen yaz Kur'an kursla-
rında bu yıl 2,5 milyon öğrenci
eğitim aldı. Bu yıl 1 Temmuz'da
başlayan yaz Kur'an kursları
sona erdi. Ülke genelinde hiz-
met veren kurslarda 107 bin
öğretici görev yaptı. Geçen yıl
2 milyon 400 bin öğrencinin
eğitim aldığı yaz Kur'an kurs-
larında bu sezon 2,5 milyon
kişi eğitimini tamamladı. Di-
yanet İşleri Başkanlığı Eğitim
Hizmetleri Genel Müdürü Se-
dide Akbulut, AA muhabirine,
Samsun'da açılışının yapıldığı
yaz Kur'an kurslarının çok ba-
şarılı geçtiğini söyledi. Cami-
lerin olduğu her il, ilçe ve bel-
dede çocukları Kur'an-ı Kerim
ile buluşturduklarını belirten
Akbulut, "Yaz Kur'an kursları
eğitimleri salt bir öğrenmeden
öte daha çok etkinliklerle el
ele oynanarak değer aktarımı
şeklinde oldu. Çocuklarımızı
dini mekanlarla buluşturma
arzumuzu gerçekleştirdik. Ho-

calarımız özveriyle hizmet etti.
Bazen onlarla oynadılar bazen
kendi imkanları çerçevesinde
küçük yarışmalar düzenlediler.
Buradaki amaç çocuğu hem
nitelikli bir yaz tatili geçirmesine
fırsat vermek hem de bu tatili
öğrenmeye dönüştürmekti. Ço-
cuklarını bize emanet eden ve-
lilere teşekkür ediyorum." dedi.
Yaz Kur'an kurslarının Diyanetin
en önemli programlarından
biri olduğunu vurgulayan Ak-
bulut, "Çocuğun hayatına do-
kunan, güncel sorularına cevap
veren ve ruh dünyasına olumlu
şekilde değer aktarımında bu-
lunan farklı programlar, etkin-
likler hazırladık. Kitaplarımızı
çeşitlendirdik. Ayrıca bu yaz ilk
kez öğreticilerimizin eline bir
rehber kılavuzu verdik. Bu süreç
içerisinde hangi yaş grubuna
nasıl davranmaları gerektiği,
hangi yaş gruplarıyla hangi
oyunları oynamaları gerektiğini
adım adım öğreten bir kitap."
diye konuştu. lANKARA-AA
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Türkiye’nin bazı bölgelerinde
hava sıcaklıkları pazartesi
gününden itibaren artacak

Türkiye'de bu yılın temmuz yağışları,
geçen yılın aynı ayına göre yüzde
77 arttı. Çevre, Şehircilik ve İklim
Değişikliği Bakanlığı Meteoroloji
Genel Müdürlüğü 2024 Yılı Tem-
muz Ayı Alansal Yağış Raporu ve-
rilerinden derleneni bilgilere göre,
1991-2020 dönemini kapsayan
"uzun yıllar temmuz yağış ortala-
ması" metrekareye 15,6 kilogram
olarak hesaplandı. Geçen yıl tem-
muzda, metrekareye 18,4 kilogram
yağış düştü. Bu sene aynı dönem-
deki yağış miktarı ise 32,7 oldu.
Yağışlarda uzun yıllar ortalamasına
göre yüzde 100'ün üzerinde, geçen
yıl temmuz ayına göre ise yaklaşık
yüzde 77 artış yaşandı. Bu yıl tem-
muz ayında, Doğu Anadolu'nun
orta ve kuzey kesimleri, Giresun,
Trabzon, Gümüşhane, Burdur, De-
nizli, Aydın, Yozgat, Karaman ve
Mersin çevreleri normalinin 2 ka-
tından fazla yağış aldı, Tunceli çev-
relerinde ise artış oranı 4 katını
aştı. Yağışlar, Trakya'nın tamamı,

Balıkesir, Aydın ve Muğla sahil ke-
simi, Hatay, Şırnak, Şanlıurfa çev-
relerinde ise yüzde 40'ın üzerinde
azaldı. Marmara Bölgesi hariç tüm
bölgeler, normalin üzerinde yağış
aldı. Akdeniz, İç Anadolu ve Doğu
Anadolu'da yağışlarda normale göre
yüzde 100'den fazla artış gerçekleşti.
Kayıtlara göre, Doğu Anadolu Böl-
gesi'nde son 65, Akdeniz Bölgesi'nde
29, Ege Bölgesi'nde 19, İç Anadolu
ve Karadeniz bölgelerinde son 15
yılın en yüksek yağışı meydana
geldi. İl geneli yağışlarda, tem-
muzda en fazla yağış metrekareye
159,4 ile Rize'de, en az yağış ise
metrekareye 1,4 ile Şanlıurfa'da
tespit edildi. Ağrı, Antalya, Bayburt,
Erzincan, Erzurum, Gümüşhane,
Kars ve Muş'ta son 65, Bingöl'de
son 61, Sinop'ta son 40, Burdur'da
son 33, Denizli, Karaman, Konya
ve Mersin'de son 29, Isparta'da son
28, Afyonkarahisar'da son 22 yılın
en yüksek temmuz yağışları kayıt-
lara geçti. lANKARA-AA
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Yurt genelinde süren sıcak-
lıkların pazartesi gününden
itibaren bazı bölgelerde
mevsim normallerinin 4-8
derece üzerine çıkması bek-
leniyor. Meteoroloji Genel
Müdürlüğünden yapılan
açıklamaya göre, halen Tür-
kiye'nin güney kesimlerinde
mevsim normalleri üzerin-
de, diğer kesimlerde mevsim
normalleri civarında seyre-
den hava sıcaklıklarının pa-
zartesi gününden itibaren
kuzey, iç ve doğu kesimlerde
artacağı tahmin ediliyor.
Buna göre, gelecek hafta
boyunca hava sıcaklıklarının
kıyı kesimlerde mevsim nor-
mallerinin 1 ila 3 derece,
Marmara Bölgesi'nin güney
kesimleri, İç Ege, Akdeniz
Bölgesi'nin iç kesimleri, İç
Anadolu, Karadeniz Bölge-

si'nin iç kesimleri ve Doğu
Anadolu ile Güneydoğu
Anadolu bölgelerinin kuzey
kesimlerinde mevsim nor-
mallerinin 4 ila 8 derece
üzerinde seyretmesi bekle-
niyor. Bazı illerde beklenen
en yüksek sıcaklıklar şöyle:
"Ankara 29-37, İstanbul 31-
33, İzmir 33-36, Konya 28-
36, Antalya 33-39, Adana
35-37, Kocaeli 32-35, Bolu
30-33, Samsun 30-32, Trab-
zon 28-30, Tokat 30-40, Er-
zurum 28-33, Diyarbakır 38-
42, Hatay 33-36." Kronik ra-
hatsızlığı olanlar, yaşlılar ve
çocuklar başta olmak üzere
vatandaşların sıcaklıkların
en etkili olduğu 11.00-16.00
saatlerinde açık alanda bu-
lunmamaları hususunda dik-
katli ve tedbirli olmaları ge-
rekiyor. lANKARA-AA

Düşük ve orta gelirli 135 ülkede
yaşayan yaklaşık 4,4 milyon kişinin
güvenilir içme suyuna erişiminin
bulunmadığı tespit edildi. Science
dergisinde yayımlanan çalışmada,
insanların güvenilir suya erişimi
kara, hava ve uydu verileri, anketler
ve coğrafi modellemelerden fay-
dalanılarak değerlendirildi. Çalış-
mada, düşük ve orta gelirli 135 ül-
kedeki yaklaşık 4,4 milyon kişinin
güvenilir içme suyuna erişemediği
saptandı. Güvenilir içme suyuna
erişemeyenlerin sayısının 2020'de
2 milyondan fazla olduğu belirtilen
çalışmada, 2024'te bu sayının iki
katına çıktığı belirlendi. Çalışmada,
dünya genelindeki mevcut politika
ve uygulamaların, yeni su altyapısı
inşa edilmesiyle erişilebilirliği ar-
tırmaya odaklandığı ancak su hiz-
metinin suya erişimden "daha faz-
lası" olduğu vurgulandı. Birleşmiş
Milletlerin (BM) Su ve Sanitasyon
Hakkı Bildirgesi'ne göre su hizmet-
lerinin ayrımcılık yapılmadan sağ-
lanması, güvenli, yakın mesafede
ve ekonomik olması gerektiğine
işaret edilen çalışmada, Afrika ve
Asya'nın kırsal ve seyrek nüfuslu
bölgelerinde bunu sağlamanın "ma-
liyetli ve zorlayıcı" olduğu belirtildi.
Çalışmada, yüksek sıcaklıklar ve
mevsimsel yağışların güvenilir içme
suyuna ulaşımı olumsuz etkilediği
kaydedilirken yerel su kaynaklarının
kirlenmesi veya aşırı kullanılması
nedeniyle suyun uzak kaynaklardan
şehir merkezine taşınmasının da
maliyetleri artırdığı aktarıldı. Ça-
lışmada ayrıca su hizmetleri ala-
nında yapılacak yatırımlarda mali-
yetin ve eşitsizliklerin göz önüne
alınması gerektiğine dikkat çekildi.
BM Genel Kurulu, 28 Temmuz
2010’da Bolivya’nın girişimiyle Su
ve Sanitasyon Hakkını kabul etmiş,
temiz ve güvenilir içme suyuna ve
sanitasyona erişimi insan hakkı ola-
rak tanımıştı. lİSTANBUL-AA

Dünyada yaklaşık 
4,4 milyon kişi güvenilir
içme suyuna erişemiyor

Türkiye’de temmuzda yağışlar
geçen yıla oranla arttı

Uzmanlar, ülke genelinde riskli
olduğu belirtilen 6 milyonu aşkın
konutun depreme karşı güçlen-
dirilmesi veya dönüştürülmesi
için bir kez daha çağrıda bulundu.
Son asrın büyük felaketleri ara-
sında yer alan 17 Ağustos
1999'daki Marmara Depremi'nin
üzerinden 25 yıl geçerken ülke
genelindeki riskli konut sayısının
korkutucu büyüklüğü dikkati çek-
meye devam ediyor. Geçen yıl
yaşanan Kahramanmaraş mer-
kezli depremlerin ardından riskli
yapıların güçlendirilmesi ve dön-
üştürülmesi noktasında farkın-
dalık artsa da riskli yapı stoku
hala milyonlarla ifade ediliyor.

Son 22 yılda ülkenin dört bir ya-
nında 3,5 milyon civarında ko-
nutun dönüşümü sağlanmış olsa
da hala riskli olduğu aktarılan 6
milyondan fazla konutun varlığı
bu konuya verilmesi gereken
öneme işaret ediyor. Uzmanlar,
riskli konutlarda oturan vatan-
daşları binalarını bir an önce
dönüştürmeleri veya güçlendir-
meleri konusunda uyarıyor. Dep-
rem Güçlendirme Derneği (DE-
GÜDER) Başkanı Sinan Türkkan,
AA muhabirine yaptığı açıkla-
mada, Türkiye'de daha önce ya-
şanan büyük depremlerden bah-
sederek, ülkedeki aktif fay hat-
larının her an yeni ve şiddetli bir

depreme yol açabileceğini söyledi.
Her zaman "deprem değil, ihmal
öldürür" ifadesini tekrarladıklarını
dile getiren Türkkan, bugüne ka-
darki depremlerde en büyük canı
ihmalin aldığını anlattı. Türkkan,
ülke genelinde 6 milyonu aşkın
riskli konutun bulunduğunu kay-
dederek, "Şiddetli bir depremde
hasar alması beklenen bu ko-
nutların 5 milyonu güçlendir-
meyle kurtarılabilir. İstanbul'daki
riskli konut sayısı ise 600 bin
adet. Bunların 150 bini için he-
men harekete geçmeliyiz. Büyük
bir yıkımın önüne ancak güç-
lendirme ve dönüşümle geçebi-
liriz. Aksi takdirde İstanbul'da

beklenen şiddetli depremin yıkıcı
etkisi çok büyük olacaktır." dedi.
Sinan Türkkan, tamamen bilimsel
metotlara dayalı olan güçlendir-
menin, kentsel dönüşüme göre
daha kısa süreli ve daha düşük
maliyetli olduğunu söyledi. Bi-

naların boşaltılmadan güçlendir-
me imkanının da olduğunu dile
getiren Türkkan, riskli konutlarda
oturan vatandaşlara binalarını
bir an önce dönüştürmeleri veya
güçlendirmeleri çağrısında bu-
lundu.  lİSTANBUL-AA

Riskli konutlar için “güçlendirme veya dönüşümde acele edin” uyarısı

Merkez üssü Kocaeli'nin Gölcük ilçesi olan ve o dönem "asrın felaketi" ola-
rak tanımlanan 17 Ağustos 1999 Marmara Depremi'nde 25 yıl geride kaldı.
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17 Ağustos Marmara Depremi’nin üzerinden çeyrek asır geçti
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Sarıyer Belediye Başkanı
Mustafa Oktay Aksu’nun
seçim çalışmaları sıra-
sında Sarıyerlilerden ge-
len yol bakım ve yeni-
leme çalışmalarıyla ilgili
şikayetlere müdahalesi
devam ediyor. İlçe sa-
kinlerinin ısrarla dile getirdiği
yol yenileme çalışmaları ile il-
gili sorunların çözümü için
kolları sıvayan Başkan Aksu,
son olarak Rumeli Kavağı-Sa-
rıyer Merkez arası asfalt yeni-
leme çalışmalarını, İBB Genel
Sekreter Yardımcısı Arif Gür-
kan Alpay, İBB Yol Bakım ve
Altyapı Koordinasyon Dairesi
Başkanı Ayhan Taş ile birlikte
yerinde inceledi. Yürütülen
çalışmaları yerinde inceleyen
Sarıyer Belediye Başkanı Mus-
tafa Oktay Aksu, “Göreve gelir
gelmez Büyükşehir Belediye-
sinin ilgili birimleriyle bir araya

gelerek istişare toplantı-
larımızı yaptık. Bu top-
lantılarda hangi cadde ve
sokaklarımızın yenilen-
mesi gerektiğini tek tek
belirledik. Ekiplerimiz,
yollarımızı daha güvenli
ve modern hale getirmek

için özveriyle çalışıyor. Ula-
şımda güvenliği ve kaliteyi ar-
tırmak adına çalışmalarımız
aralıksız devam edecek. Bu
projeye verdikleri katkı için
İBB yöneticilerine ve sahada
çalışan tüm ekiplerimize te-
şekkür ederiz. Yol bakım ça-
lışmalarıyla birlikte ilçemizin
en önemli caddelerini ve yol-
larını yenilemek amacıyla şim-
diye kadar 37 bin ton asfalt
döküldü. Toplamda 40 bin ton
asfaltın kullanıldığı çalışma-
larımızda altyapı çalışmaları
da beraberinde yürüyor. Sarı-
yerimize hayırlı olsun” dedi.

Küçükçekmece’de
‘herkes için spor’ ve
‘yaşam boyu spor’
hedefleriyle projeler
geliştirdiklerini ifa-
de eden Küçükçek-
mece Belediye Baş-

kanı Kemal Çebi, “Spora katılım,
mevcut ekonomik duruma, spo-
run yaşanılan çevredeki kültürel
anlamına, bireyin yatkınlığına,
ailenin desteğine ve imkânlara
bağlıdır. Bunun farkındayız.
Küçükçekmece olarak, fiziksel
aktivite konusunda gösterdiği-
miz bu başarı büyük bir gurur
kaynağı. Bu başarı, ilçemizde
spor yapma olanaklarının art-
ması, spor bilincinin yaygınlaş-
ması, hemşehrilerimizin sağlıklı
yaşamı benimsemesiyle müm-
kün oldu. Spor tesislerimizi ve
aktivitelerimizi artırarak, va-
tandaşlarımızın spora erişimini
kolaylaştırdık. Ücretsiz olarak
gerçekleştirdiğimiz tüm spor
faaliyetlerinde yüzde yüze yakın
bir doluluk sağlıyoruz. Bu sonuç,
doğru adımlar attığımızın da
bir göstergesidir. Sporcuların
yetişme ve gelişimlerini sağla-
mak, gençleri kötü alışkanlık-
lardan korumak, ruh ve beden
sağlıkları ile ilgili gerekli ted-
birleri almak, yeşil alanları ko-
rumak ve sporun kitlelere ya-
yılmasını teşvik edecek çalış-
malar yapmak başlıca spor po-
litikalarımız arasında yer alıyor.
İlçemizde spora gönül veren

her yaştan Küçükçekmeceliyi
pek çok branşta ücretsiz eği-
timlerimizle destekliyoruz. İl-
çemizde çeşitli aktivitelerle, ha-
reketli yaşamı desteklemeye
devam edeceğiz. Tüm vatan-
daşlarımıza ve bu başarıda payı
olan 7’den 70’e tüm sporsever-
lere teşekkür ediyorum” diye
konuştu.

Spor alanında kentin geliş-
mesine büyük katkılar sağlayan
Küçükçekmece Belediyesi, ço-

cuklara ve gençlere yönelik spor
faaliyetlerini hayata geçirerek,
sporun yaygınlaştırılmasını, fark-
lı spor dallarına ilgiyi artırmayı
ve sportif aktivite alanlarının
geliştirilmesini sağlıyor. İlçede
yıl boyunca, 19 spor tesisinde,
21 ayrı branşta binlerce öğrenci
ücretsiz spor eğitimi alıyor. Spor
Lisesi –BESYO –POMEM-PMYO
hazırlık kurslarıyla öğrencileri
sınava ücretsiz hazırlayan Kü-
çükçekmece Belediyesi, deza-

vantajlı vatandaşlara,  down
sendromlu ve atipik otizmli ço-
cuklara yönelik ücretsiz spor
eğitimlerini de sürdürüyor.
82 parkta spor alanı

Spor İstanbul’un 2023 Fizik-
sel Aktivite Araştırması’na göre,
İstanbul genelinde şehir sakin-
lerine sportif faaliyetlerini en
sık yaptığı yerler sorulduğunda
ise park vb. açık alanlar %48,8
ile ön plana çıkıyor. Küçükçek-
mece Belediyesi, yeşil alanların
spor alanlarına dönüştürülme-
sini sağlayarak kent sakinlerinin
açık hava sporlarını yapmalarını
teşvik ediyor. Son 6 yılda 26
yeni parkı Küçükçekmecelilerin
hizmetine sunan Küçükçekmece
Belediyesi, ilçedeki park sayısını
145’ e çıkardı. 82 parkta ise va-
tandaşların faydalanabileceği
spor alanları yer alıyor. 

KARINCA El Emeği
Eğitim Birimi'nden
tatlı bir lezzet :
Profiterol Atölyesi
UFUK AKYILDIZ
Fatih Belediyesi KARINCA El Emeği
Eğitim Birimi, GastroSanat’ta tatlı
bir sanatın tüm incelikleri  ve püf
noktaları  düzenlenen atölyede
katılımcılara anlatıldı. Hamurun-
dan, kremasına ve sos yapımına
kadar dikkat edilmesi gerekilen
hususların yanısıra saklama ko-
şulları ve servis önerileri hakkında
da bilgiler verildi. KARINCA El
Emeği Eğitim Birimi, GastroSa-
nat’ta düzenlediği atölyelerle sanat
ve lezzeti bir araya getirmeye de-
vam ediyor. Düzenlenen profiterol
yapımı atölyesi katılımcılar tara-
fından ilgiyle karşılandı. Atölyede
katılımcılara öncelikle profiterol
yapımının temel taşı olan pate a
choux hamurunun hazırlanışı ve
pişirme teknikleri aktarıldı. Ar-
dından lezzetli bir profiterol için
kritik öneme sahip olan krema
yapımı detaylarıyla ele alındı. Ka-
tılımcılar kremanın doğru kıvamını
yakalama ve profiterol toplarının
içini doldururken dikkat edilmesi
gereken püf noktaları hakkında
bilgilendirildi. Atölyenin bir diğer
önemli aşaması profiterol sosunun
hazırlanışı oldu. Farklı tarifler ve
kullanım alanlarıyla katılımcıların
dikkatini çeken bu bölümde sosun
ideal kıvamını elde etmenin ince-
likleri anlatıldı. Atölye profiterol-
lerin nasıl saklanması gerektiği
ve farklı servis önerileriyle ta-
mamlandı. KARINCA El Emeği
Eğitim Birimi’nin düzenlediği bu
atölye katılımcılara hem teorik
hem de pratik bilgiler sunarak
lezzetli profiteroller yapmanın püf
noktalarını öğretmeyi hedefledi.
Atölye sonunda katılımcılar edin-
dikleri bilgilerle kendi mutfakla-
rında bu tatlıyı hazırlamanın he-
yecanını yaşadı. Eğitim birimi önü-
müzdeki dönemde de benzer atöl-
yelerle farklı lezzetleri sanatla bu-
luşturmaya devam edecek.

ABDULMUTTALİB
BAYRAM

mar ve
mülk i -
yet so-

runları sebebiyle ye-
nilenemeyen on bin-
lerce depreme daya-
nıksız konutu hız kes-
meden dönüştürme-
ye devam eden Esenler Bele-
diyesi, 17 Ağustos 1999’da
meydana gelen Marmara Dep-
remi’nin 25’inci yılında, “Se-
sinizi Duyan Var!’ sloganıyla
yapılan törenle Oruçreis Ma-
hallesi’ndeki dev dönüşüm
projesinin ilk etabını tamam-
ladı. 388 yapı, 2011 bağımsız
birim bulunan ve toplam
72.080 metrekarelik alandaki
son binalar da düzenlenen tö-
renle yıkıldı. Kentsel dönüşüm
projeleriyle konforlu ve güvenli
evlerine kavuşan vatandaşlar,
yıllarca korkuyla yaşadıkları
fakat hatıralarla dolu yuvala-
rının yıkılışını Esenler Belediye
Başkanı M. Tevfik Göksu ile
birlikte takip etti.
"Kentsel Dönüşüm'de
anlamlı bir mekandayız"

Tören alanında basın men-
suplarına açıklamalarda bu-
lunan Esenler Belediye Başkanı
M. Tevfik Göksu, “Kentsel dö-

nüşüm bakış açımızın ve ru-
humuzun ne olduğunu gös-
teren anlamlı bir mekândayız”
diyerek sözlerine başladı. “Bu
bölge, Türkiye’ye örnek olacak
farklı bir modeldir. Hayata ge-
çirdiğimiz kentsel dönüşümün
ne olduğunu çok iyi anlatan
bir bölge” diyen Göksu açık-
lamalarını şöyle sürdürdü: “Bu
alan yaklaşık 80 bin metreka-
relik bir yüzeye sahip. 2 bin
civarında konut bulunan bu
imarlı alanı Esenler Belediyesi
olarak imara kapattık. 9 bin
metrekarelik bir alanı imarlı
olarak bıraktık. Geriye kalan
alanı imara kapatarak park,
bahçe ve kültür sanat tesisle-

rinin yer alacağı yeni bir millet
bahçesi alanına dönüştürdük.
Bir taraftan riski herkes tara-
fından bilinen konutlar güvenli
konutlara taşındı diğer taraftan
da buradan taşındıktan sonra
bu mahallede kalan konutlar
için anlamlı bir donatı alanı
oluşmuş oldu. Burası millet
bahçesi, gençlik merkezi, kreş
alanı, sosyal tesis ve otopark
gibi birçok işlevi olan bir alan
olacak.”
"Esenler büyük
mesafe kat etti"

17 Ağustos 1999 Büyük
Marmara Depremi’nin 25. yı-
lına girdiğimiz bu günlerde

deprem ülkesi olarak yerel
yönetimler ve medyanın üze-
rine düşen sorumluluklardan
bahseden Göksu, “Depremle
ilgili alacağımız tek tedbir,
yapı stoklarımızı yenilemektir.
Esenler bu anlamda büyük
bir mesafe kat etti. Şu ana
kadar yaklaşık olarak 60 bin
konut yenilendi. Esenler’de
yaklaşık 300 bin nüfus gü-
venli konutlarına kavuştu. 17
Ağustos her gündeme geldi-
ğinde herkes kentsel dönü-
şümü bir kez daha konuşacak.
Konuştuktan sonra tekrar
unutmamak için yerel yöne-
timler olarak kentsel dönü-
şümü yapmak gibi bir tarihi
sorumluluğa sahibiz. Siz basın
mensuplarının tarihi sorum-
luluğu ise insanımıza dep-
remle ilgili tedbir alması ge-
rektiğini ve ortaya bir emek
koyması gerektiğini yaptığınız
haberlerle duyurmaktır. 17
Ağustos ve 6 Şubat’ları bir
daha yaşamamak için hep
beraber, parti rozetlerimizi
çıkararak kentsel dönüşüm
meselesini siyaset üstü bir
mesele olarak görerek elimizi
taşın altına koymalıyız. Siyasi
akıl, yerel yönetimler, vatan-
daşımız ve medya el ele ve-

rerek kentsel dönüşüm so-
runumuzu çözmeliyiz. Büyük
acıları yaşamamak için büyük
tedbirler almalıyız” ifadelerini
kullandı.
"Bütün kardeşlerimizi
güvenli konutlara
yerleştireceğiz"

Esenler Belediye Başkanı
M. Tevfik Göksu, “Amacımız,
bütün kardeşlerimizi güvenli
konutlara yerleştirmek” di-
yerek çalışmalarına hız kes-
meden devam edeceğinin al-
tını çizdi. Göksu, “Bir taraftan
donatıyı sağlarken diğer ta-
raftan şehrin imkânlarını ve
en önemlisi, insanlarımızın
huzurlu ve güvenli konutlara
kavuşmasını sağlıyoruz. Bu
zamana kadar taşıdığımız ko-
nutlara ilave olarak yıl so-
nuna itibariyle 6 bin 660 ko-
nutu daha tamamlamış ola-
cağız. 6 bin 660 aile daha
huzurlu konutlarına kavuş-
muş olacak. Hız kesmeden
yolumuza devam edeceğiz.
Bu şehirde yaşayan insanların
geleceğinin sorumluluğunu
üstlendiysek, bu sorumluluğu
yerine getireceğiz. Bütün kar-
deşlerimizi güvenli konutlara
yerleştireceğiz” dedi.

Sarıyer’de asfalt yenileme
çalışmalarında sona gelindi

HARUN REŞİT
AKÇAY

Küçükçekmece en çok spor yapan ilçe seçildi

Esenler’de kentsel dönüşüm kapsamında
SON KONUTLAR DA YIKILDI

Esenler Belediyesi, 2011 bağımsız birimden oluşan kentsel dönüşüm proje alanındaki son konutların yıkımını  17 Ağustos
1999 Büyük Marmara Depremi’nin 25'inci yılında, gerçekleştirdi. Göksu, yılsonuna kadar 6 bin 660 konutun daha taşınacağı
müjdesini verirken "Kentsel dönüşüm bakış açımızın ve ruhumuzun ne olduğunu gösteren anlamlı bir mekândayız” dedi.
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ASK’tan edindiği
bilgiye göre, 17
Ağustos 1999’da

meydana gelen deprem derin izler
bırakırken bilinçlenme sürecini
de beraberinde getirdi. Bu acı de-
neyim, doğal afetlere karşı daha
hazırlıklı olunmasının gerekliliğini
ortaya koyarken afet yönetimiyle
ilgili önlemlerin hızla hayata ge-
çirilmesine, 2000 yılında da
DASK’ın kurulmasına vesile oldu.
DASK, toplumun depreme karşı
bilinçlenmesini ve afet karşısındaki
finansal gücün artırılmasını amaç-
lıyor. Tam sigortalılık hedefiyle
çalışan DASK, teknik işleticiliğin
8 Ağustos 2020'de Türk Reasü-
rans’a devredilmesi sonrasında
deprem sürecini bütüncül bakış
açısıyla ele alarak faaliyetlerini
etkin ve sürekli kılmak amacıyla
geliştirmeler yaptı. Deprem riski
daha az olan Ankara’da DASK
Olağanüstü Yönetim Merkezi'nin
açılması, DASK Ana Veri Merke-
zi'nin yedeği İstanbul’da kalmak
üzere Ankara’ya taşınması, tek-
nolojik altyapının yenilenmesi

ve ihbar sisteminin güncellen-
mesi, bu geliştirmelerin başında
yer aldı. DASK’ın sigorta bilincini
artırmak ve toplumun dayanık-
lılığını güçlendirmek için gös-
terdiği çabalar, bugün de aynı
kararlılıkla devam ediyor.
Marmara bölgesinde
sigortalılık oranı
yüzde 64

DASK verilerine göre, bugün
her iki evden biri zorunlu deprem
sigortasına (ZDS) sahip. Türkiye
genelinde zorunlu deprem si-
gortası (ZDS) poliçesi 11,3 mil-
yonu aştı ve sigortalılık oranı
yüzde 57 seviyesine ulaştı. Mar-
mara Bölgesi, yüzde 64 sigorta-
lılık oranıyla ilk sırada yer alırken
onu yüzde 57 ile Ege Bölgesi iz-
ledi. Sigortalılık oranı İç Anado-
lu’da yüzde 51, Doğu Anadolu’da
yüzde 59, Akdeniz’de yüzde 54,
Güneydoğu Anadolu’da yüzde
50 ve Karadeniz’de yüzde 45 ci-
varında. Sağlanan finansal gü-
vencenin tüm vatandaşlara ulaş-
ması, DASK’ın en büyük hedefi.

Bu güvencenin etkin ve güçlü
olması da önem arz ediyor. Bu
kapsamda ZDS teminatlarında
ocak ayından bu yana uygulanan
enflasyon korumasıyla hem poliçe
teminatları aylık enflasyon ora-
nına bağlı ek prim ödemeye
gerek kalmadan otomatik artıyor
hem de olası hasar durumunda
tazminat tutarı güncel bedel üze-
rinden hesaplanarak ödeniyor.
DASK’ın ödeme gücü
280 milyar lira

Tüm planlarını en acı senar-
yoya göre yapan DASK, deprem
rezervlerini ve reasürans kap-
asitesini de artırdı. Ödeme gü-
cünün 25 milyar liradan 280
milyar liraya çıkmasının yanı
sıra 640 bin lira olan azami te-
minat tutarı da 1,5 milyon liraya
yükseldi. Bu güvence kaynaklarını
toplanan prim gelirleri ve rea-
sürans koruması oluştururken
korumanın tamamı uluslararası
derecelendirme kuruluşlarınca
en az “A” ve üzeri düzeyde dere-
celendirilen reasürörlerden sağ-

lanıyor. DASK, devlet kaynakla-
rından tamamen bağımsız oluş-
turduğu kapasitesini ZDS poliçesi
edinmiş sigortalıların evlerinde
oluşacak deprem kaynaklı ha-
sarların tazmini için kullanıyor.
ZAS ile sağlanan
finansal güvencenin
kapsamı ve gücü
artacak

Sigorta bilincini artırmak için
tüm mecraları kullanan DASK,
birçok faaliyet yürütüyor, "DASK
Tırı Yollarda Projesi" ile afet dö-
nemleri dışında da Türkiye’yi
dolaşarak vatandaşlarla buluşu-
yor ve depreme ilişkin tüm so-
rular yanıtlanıyor. DASK Depreme
Dayanıklı Bina Tasarım Yarışması,
üniversitelerin mühendislik ve
mimarlık öğrencilerinin projele-
rini yarıştırarak gençlere deprem
bilinci aşılıyor ve bir deprem ül-
kesinde mühendis veya mimar
olarak nelere dikkat etmelerinin
gerektiği konusunda tecrübe ka-
zandırıyor. DASK Kısa Film Ya-
rışması ile toplumun her kesi-

minde depremle yaşam bilincini
artırmak amacıyla farkındalık
yaratacak filmlerin üretilmesi
teşvik ediliyor. Bu çalışmaların
yanı sıra yakın zamanda hayata
geçecek zorunlu deprem sigor-
tasının ZAS olarak genişletilme-
siyle birlikte, DASK’ın sağladığı
finansal güvencenin kapsamı ve
gücü önemli ölçüde artacak. ZAS
ile sel ve taşkın niteliğindeki su
baskını, heyelan, orman yangını,
fırtına, çığ ve dolu gibi doğal
afetleri kapsayan güvence sunu-
lacak. Kurum, ZAS kapsamında
ülkenin önde gelen üniversite-
lerinde görev alan akademisyen-
ler ve profesyonel ekiplerle tüm
doğal afet riskleri değerlendirdi
ve bunlar sonucunda ZAS ürü-
nüne dair kapsam ve tarife tüm
detaylarıyla hazırlandı. DASK,
ayrıca 17 Ağustos depreminin
25. yılında bu trajik olayın ka-
zandırdığı dersleri unutmayarak
geleceğe daha sağlam adımlarla
ilerliyor ve güvenli bir gelecek
için çalışmalarını sürdürmeyi ta-
ahhüt ediyor. lİSTANBUL-AA

Emlak vergisinde gelecek yıl
için esas alınacak inşaat
maliyet bedelleri belirlendi
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Konut Fiyat Endeksi temmuzda yüzde 0,9 arttı
Konut Fiyat Endeksi (KFE), Temmuz
2024'te aylık yüzde 0,9, yıllık yüzde
38,7 arttı. Türkiye'deki konutların
kalite etkisinden arındırılmış fiyat
değişimlerini izlemek amacıyla he-
saplanan KFE (2023=100) temmuz-
da bir önceki aya göre yüzde 0,9 ar-
tarak 141,3 oldu. KFE, temmuzda
yıllık yüzde 38,7 artarken, bu dö-
nemde reel olarak azalış yüzde 14,3
oldu. Üç büyük il için KFE değişimine
bakıldığında, temmuzda bir önceki
aya göre İstanbul ve İzmir için yüzde
0,2 azalış, Ankara için yüzde 0,6
artış görüldü. Endeks değerleri geçen
yılın aynı ayına göre ise İstanbul'da
yüzde 26,8, Ankara'da yüzde 39,4
ve İzmir’de yüzde 37 yükseldi. TCMB,
Konut Fiyat Endeksi hesaplama yön-
teminde zamanlılığı artıracak şekilde
revizyon yapmıştı. Yeni seriler, za-
manlılığın artırılması amacıyla 3
aylık veri seti yerine aylık veri seti
kullanılarak hesaplanmaya başlandı
ve yayın süresi t+45 yerine t+15
olarak güncellenmişti. TCMB'nin
Merkez'in Güncesi sitesinde, TCMB
ekonomistleri Özgül Atılgan Aya-
noğlu, Erdi Kızılkaya'nın "Konut Fiyat
Endeksi Hesaplamalarında Yapılan
Revizyona İlişkin Bir Değerlendirme"
yazısı yayımlandı. Değerlendirmede,

TCMB'nin bankalardan derlenen de-
ğerleme raporlarını kullanarak 2012
yılından itibaren aylık frekansta Tür-
kiye için Konut Fiyat Endeksi'ni üret-
tiği belirtilerek, tabakalanmış ortanca
fiyatlardaki değişim esas alınarak
üretilmeye başlanan KFE'nin 2016
yılından itibaren kalite etkisini arın-
dıran hedonik regresyon yöntemi
ile üretildiği aktarıldı. TCMB'nin
"Temmuz 2024" yayını ile birlikte
fiyat değişimlerindeki hareketleri
aylık bazda ve böylece daha zamanlı
bir şekilde kamuoyu ile paylaşmak
amacıyla KFE hesaplama yönteminde
değişikliğe gittiği belirtilen değer-
lendirmede, yapılan revizyonun kap-
samı ve endekslere etkisi ele alındı,
eski ve yeni yöntem arasındaki başlıca
farklılıklar ortaya konuldu. Değer-
lendirmede, "Yeni yöntem eski
yönteme benzer şekilde hedonik
regresyon ile kalite etkisinden arın-
dırılmış fiyat değişimini hesaplıyor.
Ancak eski yöntemden farklı ola-
rak, baz dönem seçiminde, analiz
için kullanılan veri setinde, reg-
resyon düzeylerinde, model de-
ğişkenlerinde, ağırlıklandırma yak-
laşımında ve yayın kırılımında kap-
samlı değişiklikler yapılıyor." ifa-
deleri kullanıldı. lANKARA-AA

Belediyelerin yapı ruhsatı
verdiği bina sayısı yılın ikinci
çeyreğinde yüzde 22,7 azaldı
Belediyeler tarafından yapı
ruhsatı verilen bina sayısı, ni-
san-haziran döneminde geçen
yılın aynı dönemine kıyasla
yüzde 22,7 azalış gösterdi.
Türkiye İstatistik Kurumu
(TÜİK), 2024'ün ikinci çeyre-
ğine ilişkin yapı izin istatistik-
lerini açıkladı. Buna göre, söz
konusu dönemde yıllık bazda
belediyeler tarafından yapı
ruhsatı verilen bina sayısı yüz-
de 22,7, daire sayısı yüzde
28,9 ve yüz ölçümü yüzde
30,9 azaldı. Yapı ruhsatı verilen
yapıların toplam yüz ölçümü
27,1 milyon metrekare olurken
bunun 14,6 milyon metreka-
resinin konut, 6,9 milyon met-
rekaresinin konut dışı ve 5,6
milyon metrekaresinin ise or-
tak kullanım alanı olduğu gö-
rüldü. Kullanma amacına göre
en yüksek pay, 18 milyon met-
rekareyle 2 ve daha fazla dai-
reli ikamet amaçlı binaların
oldu. Bunu 2,2 milyon met-

rekareyle sanayi binaları ve
depolar izledi.
Yapı kullanma
izin belgesi

Belediyeler tarafından ve-
rilen yapı kullanma izin bel-
gelerinde bina sayısı, söz ko-
nusu çeyrekte 2023'ün aynı
dönemine göre yüzde 14,7,
daire sayısı yüzde 23,5 ve yüz
ölçümü yüzde 14,7 azaldı. Bu
yapıların toplam yüz ölçümü
18,1 milyon metrekare olarak
hesaplanırken bunun 9,3 mil-
yon metrekaresini konut, 5,2
milyon metrekaresini konut
dışı ve 3,6 milyon metrekaresini
ortak kullanım alanları oluş-
turdu. Kullanma amacına göre
en yüksek pay 11,6 milyon
metrekareyle 2 ve daha fazla
daireli ikamet amaçlı binaların
oldu. Bunu 1,8 milyon metre-
kareyle kamu eğlence, eğitim,
hastane veya bakım kuruluşları
binaları izledi. lANKARA-AA

ATSO Başkanı Yusuf
Hacısüleyman: Beklentimiz
maliyetlerin aşağı çekilmesi
Antalya Ticaret ve Sanayi Oda-
sı (ATSO) Yönetim Kurulu
Başkanı Yusuf Hacısüleyman,
ağustos ayı içerisinde yayın-
lanan bir kararla, uygulanması
istenen enflasyon muhasebesi
konusunda değerlendirmede
bulundu. Başkan Yusuf Hacı-
süleyman, enflasyon nedeniyle
işletmelerin yüksek maliyet
artışları ile karşı karşıya oldu-
ğunu, yüksek faizin ve gerile-
yen satın alma gücünün yurtiçi
talebi zayıflattığını dile getirdi.
Konkordato ve takibe düşen
çek-senet sayısının yükseldiğini
belirten Hacısüleyman, son
aylarda yeni vergiler ve zamlar
ile bu sıkıntılı sürecin daha
ciddi bir boyut alacağını kay-
detti. Halen yüksek seyreden
enflasyonun, maliyetleri yukarı
çekmeye devam ettiğini dile
getiren Başkan Yusuf Hacısü-
leyman, sözlerini şöyle sür-
dürdü; “Tüketicilerin satın
alma gücü hızlı bir şekilde ge-
riliyor. Şimdi bir de vergi dü-
zenlemeleri ve yeni zamlar ile

maliyetlerimizde kütlesel bir
artışla yüz yüzeyiz. Üstelik
kredi kullanımımız hem faiz
düzeyi nedeniyle hem de mik-
tarsal olarak sınırlı düzeyde.
Takibe düşen çek ve senetlerde
yüksek artışlar var. Aynı şekilde
konkordatolarda da bir sıçra-
ma yaşanıyor. Şirketlerimiz
ayakta kalmalı. Bu nedenle
ticari krediler üzerindeki mik-
tar sınırlamasının kaldırılma-
sını bekliyoruz. Özellikle son
aylarda işletme kredileri yatay
seyrediyor. Finansman mali-
yetleri zaten yüksek ama bu
düzeyden de olsa kredi kul-
lanmak zorunda olan firma-
larımıza “hayır kullanamazsın”
denmemeli. Türkiye’de üretim
çok pahalı. Her sektörde aynı
sorunu görüyoruz. Enerji ma-
liyetleri yüksek, arazi mali-
yetleri yüksek, işgücü mali-
yetleri yüksek. Şimdi bir yıldan
beri kredi maliyetleri de yük-
seldi. Devletimizden beklen-
timiz maliyetlerin aşağı çekil-
mesi.” lANTALYA-AA
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Türkiye’de her iki evden
biri deprem sigortalı

FOTOĞRAF: AA

Emlak vergisine esas olmak üzere ge-
lecek yıl için bina metrekare normal
inşaat maliyet bedelleri, meskenler
açısından 369,88 lira ile 16 bin 967,51
lira arasında değişecek. Hazine ve
Maliye Bakanlığı ile Çevre, Şehircilik
ve İklim Değişikliği Bakanlığı tarafın-
dan hazırlanan Emlak Vergisi Kanunu
Genel Tebliği, Resmi Gazete'de ya-
yımlandı. Tebliğle, emlak vergisine
esas olmak üzere gelecek yıl için bina
metrekare normal inşaat maliyet be-
delleri belirlendi. Buna göre, mesken
binaları açısından metrekare normal
inşaat maliyet bedelinin asgari ve
azami sınırları, lüks inşaatlar için 7
bin 740,78 lira ile 16 bin 967,51 lira,
birinci sınıf inşaatlar için 3 bin 266,73
lira ile 11 bin 346,71 lira, ikinci sınıf
inşaatlar için 2 bin 301,27 lira ile 7
bin 687,59 lira, üçüncü sınıf inşaatlar
için 777,35 lira ile 5 bin 235,86 lira,
basit inşaatlar için 369,88 lira ile 2
bin 361,32 lira arasında olacak. Tebliğle
fabrika, otel, hastane, sinema, banka,
okul, havuz gibi binaların metrekare
normal inşaat maliyet bedelleri de ye-
niden düzenlendi. ANKARA-AA

Özelleştirme İdaresi
5 ildeki bazı taşınmazların
satışını gerçekleştirecek
Hazine ve Maliye Bakanlığı Özelleş-
tirme İdaresi Başkanlığı (ÖİB), İstan-
bul, Aydın, Gaziantep, Erzurum ve
Mersin'de bazı taşınmazları satış yön-
temiyle özelleştirecek. ÖİB'nin yatı-
rımcılara yönelik duyurusu, Resmi
Gazete'de yayımlandı. Buna göre, İs-
tanbul'un Şile, Aydın'ın Didim, Erzu-
rum'un Palandöken, Mersin'in Toroslar
ve Tarsus ilçeleri ile Gaziantep'in Şe-
hitkamil ilçesindeki 2 taşınmazın satışı
yapılacak. İstanbul, Aydın, Gaziantep
ve Erzurum'daki taşınmazlar için 4
Eylül'e, Mersin'deki taşınmazlar için
de 5 Eylül'e kadar teklif verilebilecek.
Taşınmaz ihaleleri için 7 bin 500 lira
ila 25 bin lira arasında değişen tutar-
larda şartname bedeli belirlendi. Geçici
teminat bedelleri de 1 milyon 500
bin lira ila 10 milyon lira arasında
değişiyor. lANKARA-AA

Depreme karşı fi-
nansal güvence sağ-
layan zorunlu dep-
rem sigortası oranı
Türkiye genelinde

yüzde 57 olurken si-
gortalı konut sayısı
11,3 milyonu geçti.
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Konaklama ve yiyecek hizmeti sektörü
istihdamda rekor kırmaya devam ediyor
Türkiye'de "konaklama ve yiyecek
hizmeti" sektöründe ücretli çalışan
sayısı, mayıs ayının ardından ha-
ziranda da rekor kırarak 1 milyon
370 bine yükseldi. AA muhabirinin
Türkiye İstatistik Kurumu (TÜİK)
verilerinden yaptığı derlemeye
göre, ülkede sanayi, inşaat ve ti-
caret-hizmet sektörlerindeki ücretli
çalışan sayısı haziranda 15 milyon
601 bin 522 olarak kayıtlara geçti.
Söz konusu istihdam geçen yılın
aynı döneminde 15 milyon 82 bin
853 seviyesindeydi. Ücretli çalı-
şanların alt dağılıma bakıldığında,
"konaklama ve yiyecek hizmeti"
sektöründe çalışan sayısının yılın
ilk ayından başlayarak düzenli ola-
rak arttığı, mayıs ve haziran ayla-
rında da rekor kırdığı görüldü. Ge-
çen yılı 1 milyon 89 bin 256 kişilik
çalışanla tamamlayan söz konusu
sektörde istihdam yılın ilk ayında
1 milyon 82 bin 554 oldu. Sonraki
aylarda yükselişe geçen sektör is-
tihdamı, şubatta 1 milyon 85 bin
910'a, martta 1 milyon 135 bin

178'e, nisanda 1 milyon 219 bin
640'a çıktı. Mayıs ayında 1 milyon
312 bin 342 ile rekor kıran sektör,
haziranda da istihdamda yakaladığı
ivmeyi devam ettirdi. Sektörün is-
tihdamı haziranda geçen yılın aynı
dönemine göre yüzde 8,4 artışla
tüm zamanların en yüksek seviyesi
olan 1 milyon 370 bine ulaştı. Pa-
riterium Danışmanlık Kurucusu Dr.
İsmet Demirkol,  konaklama ve yi-
yecek hizmetlerinin açık iş oranının
en yüksek olduğu sektörlerin ba-
şında geldiğini söyledi. Konaklama
ve yiyecek hizmetlerinin ülke eko-
nomisi için önemine dikkati çeken
Demirkol, şunları kaydetti: "Sektör,
turizm sektörü ile iç içe. Sektör,
turizm sektöründeki işlerin iyi ol-
ması, ülkeye döviz girmesi açısından
da önemli. Döviz gelirlerinin de
artması gelecek dönemde cari açığın
düşmesini destekliyor ve döviz kur-
larındaki baskıyı azaltıyor." Demir-
kol, sektörde istihdamın gelecek
aylarda da artmasını beklediğini
sözlerine ekledi. lANKARA-AA
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Hazine ve Maliye Bakanı
Şimşek, 12 ve 24 ay sonrası
enflasyon beklentilerinin 10
aydır iyileştiğini belirterek
"Yıllık enflasyonun ağustos-
ta da belirgin şekilde geri-
lemesini ve yılın kalan dö-
neminde düşüşe devam et-
mesini bekliyoruz" dedi. Ha-
zine ve Maliye Bakanı Meh-
met Şimşek, sosyal medya

hesabından yaptığı payla-
şımda, Merkez Bankasının
Piyasa Katılımcıları Anketi'ni
değerlendirdi. Piyasalardaki
enflasyon beklentilerine dik-
kati çeken Şimşek, şunları
kaydetti: "12 ve 24 ay son-
rası enflasyon beklentileri
10 aydır iyileşiyor. Tem-
muzda geçici etkiler kay-
naklı yüksek gerçekleşen

aylık enflasyon yıl sonu bek-
lentisinde sınırlı artışa yol
açsa da 12 ay sonrası en-
flasyon beklentisi yüzde
28,7'ye gerilerken 24 ay son-
rası yüzde 19,3 oldu. Yıllık
enflasyonun ağustosta da be-
lirgin şekilde gerilemesini ve
yılın kalan döneminde dü-
şüşe devam etmesini bekli-
yoruz." lANKARA-AAÖzel sektörün yurt dışından sağladığı

krediler dolayısıyla toplam borcu,
Haziran 2024 itibarıyla 2023 yıl so-
nuna göre 7 milyar dolar artarak
171,1 milyar dolar oldu. Türkiye
Cumhuriyet Merkez Bankası, Haziran
2024 dönemine ilişkin özel sektörün
yurt dışı kredi borcu gelişmelerini
yayınladı. Buna göre, özel sektörün
yurt dışından sağladığı krediler kay-
naklı toplam borcu haziranda 2023
sonuna kıyasla 3,8 milyar dolar yük-
selerek 158,8 milyar dolara çıktı. Bu
dönemde, özel sektörün yurt dışı
kaynaklı uzun vadeli kredi borcu 3,8
milyar dolar artarak 158,8 milyar
dolara, kısa vadeli kredi borcu da
(ticari krediler hariç) 3,2 milyar dolar
yükselişle 12,3 milyar dolara çıktı.
Bankaların uzun vadeli kredi biçi-
mindeki borçlanmaları haziranda
2023 sonuna göre 1,2 milyar dolar
ve tahvil ihracı şeklindeki borçlan-
maları 3 milyar dolar artarak 17,8
milyar dolara ulaştı. Bu dönemde,
bankacılık dışı finansal kuruluşların
kredi biçimindeki borçlanmaları 213
milyon dolar azaldı, tahvil stoku 63
milyon dolar düşüşle 1,1 milyar dolar
oldu. Aynı dönemde finansal olmayan
kuruluşların kredi biçimindeki borç-
lanmaları 277 milyon dolar azalırken,
tahvil stoku 288 milyon dolar artarak
10,4 milyar dolar seviyesinde ger-
çekleşti. Bankaların kısa vadeli kredi
borçlanmaları, haziranda 2023 sonuna
göre 2,5 milyar dolar artışla 7 milyar
dolar oldu. Finansal olmayan kuru-
luşların kredi borçlanmaları 389 mil-
yon dolar düşüşle 1,2 milyar dolara
geriledi. Uzun vadeli kredi borcuna
ilişkin haziran sonu itibarıyla tahvil
hariç özel alacaklılara olan borç,
geçen yılın sonuna kıyasla 1,2 milyar
dolar artarak 108,5 milyar dolara
çıktı. Bu dönemde kısa vadeli kredi
borcuna yönelik tahvil hariç özel ala-
caklılara olan borç ise 3 milyar dolar
artışla 10,8 milyar dolar oldu. Döviz
kompozisyonuna bakıldığında, 158,8
milyar dolar tutarındaki uzun vadeli
kredi borcunun yüzde 58,2'si dolar,
yüzde 34,8'i avro, yüzde 2,6'sı Türk
lirası ve yüzde 4,4'ü diğer döviz cins-
lerinden oluştu. Kısa vadeli kredi bor-
cunun ise yüzde 45,7'sini dolar, yüzde
16,1'i avro, yüzde 32,9'unu Türk lirası
ve yüzde 5,3'ünü diğer döviz cinsleri
oluşturdu. lİSTANBUL-AA

Özel sektörün yurt dışı kredi
borcu haziranda yükseldi

Küresel LNG ithalatı
temmuzda yüzde 1,8 arttı
Küresel sıvılaştırılmış doğal gaz
(LNG) ithalatı dalgalı spot LNG
fiyatlarının etkisiyle temmuzda
geçen yılın aynı ayına göre
yüzde 1,8 artarak yaklaşık 32,7
milyon ton oldu. Gaz İhraç Eden
Ülkeler Forumu'nun (GECF) ya-
yımladığı "Aylık Gaz Piyasası
Raporu"na göre, küresel LNG
ticaretinin artışına Asya Pasifik
ve Orta Doğu bölgeleri öncülük
etti. Spot LNG fiyatlarının dalgalı
seyretmesi LNG sevkiyatlarının
Asya Pasifik bölgesine kaymasına
yol açtı. Küresel LNG ticareti
temmuzda geçen yılın aynı ayına
kıyasla yüzde 1,8 artarak 32,7
milyon ton olarak kayıtlara geçti.
Küresel LNG ithalatı ocak-tem-
muz döneminde ise bir önceki
yılın aynı dönemine göre yüzde
0,9 artışla 239,3 milyon ton
oldu. Asya Pasifik bölgesinin
LNG ithalatı temmuzda yüzde
14 artışla 23,4 milyon tona yük-
seldi. Bölgede etkili olan sıcak
hava elektrik tüketimini ve buna
bağlı olarak LNG ithalatını ar-

tırdı. Hindistan, Endonezya, Ja-
ponya, Güney Kore ve Tayland
ithalatta en büyük paya sahip
olan ülkeler oldu. Ocak-temmuz
döneminde ise bölgenin LNG
ithalatı yüzde 11 artarak 164,5
milyon ton olarak gerçekleşti.
Orta Doğu bölgesinde ise LNG
ithalatı Mısır'ın iç tüketimini
karşılamak amacıyla ithalata
ağırlık vermesi nedeniyle Tem-
muz 2018'den bu yana en yük-
sek seviyeye ulaştı. Bölgenin
temmuz LNG ithalatı geçen
yılın aynı dönemine göre yüzde
46 artışla 1,67 milyon tona
yükselirken, ocak-temmuz dö-
nemi ithalatı yüzde 39 artarak
5,49 milyon tona çıktı. Küresel
LNG ihracatı ise temmuzda ge-
çen yılın aynı dönemine kıyasla
yüzde 1,1 artarak 33,36 milyon
tona yükseldi. İhracat ocak-
temmuz döneminde ise yüzde
1,1 artışla 239,4 milyon tona
ulaşırken, ABD, Katar ve Avus-
tralya ihracatta başı çeken ül-
keler oldu. lANKARA-AA

Şeker pancarında sözleşmeli
üretim istikrarlı gelir sağlıyor
Türkşeker Genel Müdürü Şa-
hin, "Türkşeker'in üreticilerle
imzaladığı sözleşmede ürün fi-
yatı, üretim, teslim ve alım
şartları, üretim döneminde ve-
rilecek avans ve destekler olmak
üzere üretimin her aşamasını
kapsayan hususlar yer alıyor."
dedi. Türkiye Şeker Fabrikaları
AŞ (Türkşeker) Genel Müdürü
Muhiddin Şahin, AA muhabi-
rine, üretim planlamasının bir
parçası olan sözleşmeli üretim
modelinin Türkiye'de ilk kez
Türkşeker tarafından uygulan-
dığını söyledi. Ülkede ilk şeker
fabrikalarının kurulduğu
1926'dan itibaren bu yöntemle
şeker pancarı üretimi yapıldığı
bilgisini veren Şahin, makineli
tarımın olmadığı o yıllarda yo-
ğun iş gücü gerektiren, üretimi
zor mahsullerden biri
olması nedeniyle
çiftçilerin bu
ürünü tercih
etmediğini ve
bu yüzden
desteklendiğini
anlattı. Şahin,
şeker pancarı üre-
timinin desteklenmesi
ve çiftçilere verilen ayni ve
nakdi avansların geri dönüşü-
nün sağlanması için sözleşmeli
üretime ihtiyaç duyulduğuna
işaret ederek, bu sayede pancar
üretiminin de garanti altına
alındığını bildirdi. Türkşeker

açısından fabrikalarda işlenecek
pancarın üretiminin garantisi,
çiftçiler açısından da ürün satış
garantisi bakımından sözleşmeli
üretim modelinin en iyi yöntem
olduğunu vurgulayan Şahin,
şöyle konuştu: "Sözleşmeli üre-
timin, pancar tarımında mü-
navebe takibi, fabrikaların kap-
asitelerine uygun miktarda pan-
car üretiminin sağlanması, çift-
çilere istikrarlı gelir temini gibi
pek çok faydası var. Türkşeker'in
pancar üreticileriyle imzaladığı
sözleşmede, ürün fiyatı, üretim,
teslim ve alım şartları, üretim
döneminde verilecek avans ve
destekler, ürün bedel ödemeleri
ve cezai müeyyideler olmak
üzere şeker pancarı üretiminin
her aşamasını kapsayan hu-
suslar yer alıyor." Türkşeker

tarafından üreticile-
re, şeker pancarı

üretim süre-
cinin en
önemli gir-
dileri olan
gübre ve to-

hum ihtiyacı-
nın da karşılan-

ması amacıyla pancar
yetiştirme sürecinin sonuna ka-
dar 6 nakdi avans verildiğini
aktaran Şahin, geçen yıl bu
kapsamda yaklaşık 5,5 milyar
lira avans ve 4,1 milyar lira
destek ödemesi yapıldığını dile
getirdi. lANKARA-AA

unus'ta yabancı-
lar için yatırım
fırsatları" başlıklı

dosya haberin ilk bölümünde
AA muhabiri, Monastir ken-
tindeki tekstil alanında önemli
yatırımların önünü açan Mo-
nastir Teknoparkı yetkililerine
ve teknoparkı ziyaret eden
Türk heyetine mikrofon uzattı.
Tunus'taki tekstil yatırımının
yüzde 45'ine ev sahipliği yapan
Monastir kentindeki Monastir
Teknoparkı, tekstil sektörünün
gelişmesine yaptığı katkı ve
yabancı yatırımcılara verdiği
destekle ülkedeki önemli tek-
noparklar arasında yer alıyor.
"Tekstil sektörüne
yatırım yapacak
Türk iş insanlarını
bekliyoruz"

Türkiye'nin Tunus Büyük-
elçisi Ahmet Misbah Demircan
liderliğindeki Türk heyetini
misafir eden Monastir Tekno-
park Genel Müdürü Celal Bin-
hac Halife, AA muhabirine
yaptığı açıklamada, Tunus'ta
tekstil sektöründe uzmanlaş-
tıklarını, ülkedeki en önemli
tekstil üretim merkezi olduk-
larını belirtti. Uluslararası bir-
çok yatırıma da ev sahipliği
yaptıklarını vurgulayan Halife,
"Tunus tekstil üretiminde tec-
rübesi olan bir ülke. Tekno-
parkımızda 4.0 endüstri tek-
nolojisi de mevcut. Yurt dışı
merkezli önemli birçok firma-
nın tekstil ürünlerini Tunus'ta
üretiyoruz. Tekstil sektöründe

Türkiye'nin özellikle teknoloji
ve tecrübelerinden faydalan-
mak istiyoruz. Tekstil sektörüne
yatırım yapacak Türk iş in-
sanlarını bekliyoruz." dedi.

Halife, sözlerini şu şekilde
sürdürdü; "Buradaki en önem-
li hizmetimiz, tekstil sektörüne
yapılacak yatırımları organize
etmek ve tekstil ürünlerinin
yüksek kalitede üretimin ya-
pılmasını sağlayacak tekno-
lojik altyapıyı desteklemek.
Teknopark olarak dünyadan
birçok tekstil devinin Tunus'a
yatırım yapmasına vesile ol-
duk. Türk Büyükelçisi'nin zi-
yareti sırasında Türkiye'nin
tekstil alanındaki tecrübele-
rinden yararlanmak istediği-
mizi vurguladık. Özellikle teks-
til iplik ve kumaş üretiminde
çok büyük açığımız var. Bu

açığı Türk firmalarının ta-
mamlayabileceğini ümit edi-
yoruz."
Tunus yılda 
450 milyon metre
kumaş ithal ediyor

Tunus'un yılda 450 milyon
metre kumaş ithal ettiğini vur-
gulayan Halife, "Tekstil ala-
nında hizmet veren 1600 şirket
var. Tunuslu ve Türk üretici-
lerin bakış açılarını yakınlaş-
tırdığımız taktirde, Tunus teks-
til sektöründe Türkiye önemli
bir boşluğu dolduracaktır. İplik
ve kumaş üretimin yanı sıra
kumaşların boyanması ve yı-
kanması da önemli teknolojik
altyapı ve tecrübe istiyor. Bu
alanlarda da Türk firmalarının
tecrübelerinden yararlanmak
istiyoruz." diye konuştu. Yatı-

rım yapmak isteyen şirketlere
danışmanlık hizmetinin yanı
sıra yatırım sürecinde her türlü
desteği de vermeye hazır ol-
duklarını belirten Halife, şun-
ları kaydetti: "Tunus'ta tekstil
alanında çalışan firmalar üre-
timlerinin yüzde 95'ini ihraç
ediyor. Avrupa'nın en büyük
ve en önemli tedarik merkezi
olma yolunda ilerliyoruz. Ay-
rıca Afrika pazarında da önemli
bir paya sahibiz. Türk firmaları
da burada yapacakları yatı-
rımlarla sadece Tunus'a değil
Avrupa ve Afrika pazarına üre-
tim yapabilirler. Ayrıca ülke-
mizde yabancı yatırımcılara
tanınan birçok teşvik var, bu
teşviklerden yararlanmak is-
teyen Türk şirketleriyle görüş-
meye hazırız."

Monastir Teknoparkını zi-

yaret eden aralarında Birleşmiş
Milletler (BM) Büyükelçisi Ha-
san Ali Çertik'in de yer aldığı
Tunus'taki Türk kuruluşlarının
temsilcileri ve Türkiye'den ge-
len iş insanlarından oluşan
heyete başkanlık eden Büyük-
elçi Demircan, "Hedefimiz Tür-
kiye ile Tunus arasındaki ticari
ilişkileri geliştirmek. İhracatı-
mızı arttırmak için nerede han-
gi fırsat varsa onu tanımaya
ve anlamaya çalışıyoruz. Bu
çerçevede Tunus tekstil ihra-
catının yüzde 50'ye yakın bö-
lümünü gerçekleştiren Monas-
tir kentine geldik. Hem tek-
noparkı tanımak hem de ne
talepleri var onu öğrenmek
istiyoruz." dedi.

Teknopark yetkileriyle bilgi
alışverişinde bulunduklarını
aktaran Demircan, sözlerini
şu şekilde sürdürdü; "Türkiye'yi
tanıyorlar ve ülkemizle ilişkileri
son derece yakın. Türkiye'den
talepleri var, özellikle iplik ve
kumaş üretiminde yatırım ya-
pılmasını bekliyorlar. Buradaki
çalışma şartları ve yatırım fır-
satlarının yanı sıra sanayicile-
rimize ve tüccarlarımıza ko-
laylık sağlayacak şartları öğ-
rendik. Bu bilgileri Tunus'la
ticaret yapmayı hedefleyen
Türk firmalarıyla paylaşıyoruz.
Ülkedeki sanayi bölgelerinin
ve teknoparkların tanınması
bizim ihracatçımız ve sanayi-
cimizin işini kolaylaştıracaktır.
Bu anlamda doğru bir nokta
ziyareti yaptığımızı düşünü-
yorum."  lTUNUS-AA
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Başkent Tunus'un 150 kilo-
metre güneyinde yer alan sa-
hil kenti Monastir'deki tekno-
park, Türkiye'nin tekstil ala-
nında gelişmiş teknolojisin-
den ve tecrübesinden fayda-
lanmak için bölgeye yatırım
yapacak Türk tekstil firmala-
rının gelmesini bekliyor.
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Monastir Teknoparkı Türk
tekstil firmalarını bekliyor
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Diyarbakır anneleri
evlat nöbetinde

AK Parti Grup Başkanı Abdullah
Güler, Gezi Parkı davası hüküm-
lüsü Can Atalay hakkında Anayasa
Mahkemesi'nin verdiği karara iliş-
kin, "Anayasa Mahkemesi, kendi
içtihadını yok saymış, kendi içti-
hadından kopmuş, Anayasa'mızın
85. maddesine açıkça aykırı işlem
tesis etmiştir." dedi. Güler, AK
Parti Grup Başkanvekili Bahadır
Yenişehirlioğlu ile Meclis'te dü-
zenlediği basın toplantısında,
Anayasa Mahkemesi'nin, Gezi
Parkı davası hükümlüsü ve mil-
letvekilliği düşürülen Can Atalay'la
ilgili kararını değerlendirdi.
TBMM Genel Kurulunun olağan-
üstü toplantı yapacağını hatırlatan
Güler, toplantının, Anayasa Mah-
kemesi'nin Can Atalay kararına
ilişkin talep doğrultusunda ger-
çekleştirileceğini aktardı. Anayasa
Mahkemesi'nin, CHP'nin ve Can
Atalay'ın başvurularına ilişkin ver-
diği iki kararının 1 Ağustos'ta
Resmi Gazete'de yayımlandığını
anlatan Güler, başvuruların içe-
riklerinin benzer olduğunu dile
getirdi. Başvurularda Atalay'ın
"milletvekilliğinin düşmesinin yok
hükmünde olduğunun tespiti" ile
iptalinin talep edildiğini belirten
Güler, Yüksek Mahkeme'nin bu
taleplere ilişkin değerlendirme
yaparak karar verdiğini söyledi.
Güler, Anayasa Mahkemesi'nin
"Can Atalay'ın milletvekilliğinin
düşmesinin yok hükmünde ol-
duğunun tespitine ve Anayasa'nın

ilgili maddeleri uyarınca iptaline
karar verilmesi talebi hakkında
karar verilmesine yer olmadığına"
hükmettiğini bildirerek, şöyle de-
vam etti: "Karar verilmesine yer
olmadığına, demek, ne demek?
Anayasa Mahkemesi, geçmiş ta-
rihlerde buna benzer ve bu içe-
rikteki farklı kararlar verildiği
için 'Bu konuda yeniden bir karar
vermiyorum' diyor. Ortada ge-
rekçesiyle, etkisiyle beraber, so-
nuçları itibarıyla ortada bir karar
yok. Hukuk zemininde değerlen-
dirilecek bir karar yoktur. Bazı
siyasiler 'Geçmişte buna yönelik
kararlar var, bu da benzerdir,
Meclis'te okunsun ve işlem tesis'
edilsin talebi ileri sürüyor. 'Karar
verilmesine yer olmadığına' dair
hüküm olduğu için geçmiş olay-
larla hiçbir benzerliği yoktur, so-
nucu da yoktur. Böyle bir hükümle
beraber sonuç tesis etmek müm-
kün değildir. Anayasa Mahkemesi,

kendi içtihadını yok saymış, kendi
içtihadından kopmuş, Anaya-
sa'mızın 85. maddesine açıkça
aykırı işlem tesis etmiştir."
"Anayasa mı
değişti?"

Yüksek Mahkeme'nin, üç yıl
önce Ömer Faruk Gergerlioğlu
ile Musa Farisoğulları'nın mil-
letvekilliğinin düşmesine ilişkin
başvuruların "yetkisizlik nede-
niyle reddine" karar verdiğini
ifade eden Güler, "Burada ne
değişti? Anayasa Mahkemesi,
iki yıl sonra 'karar verilmesine
yer olmadığına' diyor. Bu açıkça,
Anayasa'mızın 85. maddesine
aykırıdır, Anayasa Mahkeme-
si'nin kendi içtihatlarına da ay-
kırıdır." değerlendirmesinde bu-
lundu. Bazı Anayasa Mahkemesi
üyelerinin karara katılmadığını
hatırlatan Güler, muhalefet şerh-
lerindeki tespitleri dile getirdi.

Abdullah Güler, Anayasa Mah-
kemesi'nin anayasa ihlali yap-
tığını söyledi. Anayasa'nın 84.
ve 85. maddelerini aktaran Gü-
ler, kesin hükme bağlanmış ka-
rarın TBMM'ye bildirilerek okun-
duğunu belirtti. AK Parti Grup
Başkanı Güler, "Anayasa Mah-
kemesi, Anayasa maddelerine
geçmişte uymuş, 2020'de,
2021'de uymuş, 'Ben bu konuda
yetkili ve görevli değilim' diyor.
Şimdi garip bir dolambaçlı yola
girerek, 'Öyle oldu', 'Böyle oldu'
diyerek bu sefer farklı bir kavram
kullanıyor, 'karar verilmesine
yer olmadığına.' Bazı milletve-
killeri, 'Anayasa Mahkemesi,
Yargıtay 3. Ceza Dairesinin ver-
diği kararın yok hükmünde ol-
duğunu tespit etmiş' diyor. Ta-
mamen uydurma. Yok hükmün-
de olduğunun tespiti diye bir
şey olabilir mi?" diye konuştu.

Abdullah Güler, "Anayasa Mah-
kemesi, kendine göre zorlanmış.
Anayasa Mahkemesi, Anayasa
hükümlerini doğru uygulamak
ve yorumlamak zorundadır." ifa-
desini kullandı. Bir gazetecinin,
geçmişte de milletvekilliklerinin
düşürülmesiyle ilgili tartışmaların
yaşandığını belirterek, "Anaya-
sa'nın 83. ve 84. maddelerini de-
ğiştirerek bu krize son vermek
gibi niyetimiz var mı?" sorusu
üzerine Güler, yeni anayasa ko-
nusunda görüşmeler yaptıklarını
anımsattı. lTBMM-AA

TBMM Başkanı Kurtulmuş,,
"Ebediyete irtihalinin 753. yıl
dönümünde, Anadolu erenleri-
nin piri, gönüller hünkarı Hacı
Bektaş-ı Veli'yi halen ilk günkü
sevgiyle ve ihtiramla yad edi-
yoruz." dedi. TBMM Başkanı
Numan Kurtulmuş, "Anadolu'yu
Hz. Peygamber (a.s.) ve Ehli
Beyt sevgisiyle inşa eden Hacı
Bektaş-ı Veli'nin ilim irfanının
ışığı, her daim yolumuzu ay-
dınlatmaya devam edecektir. Bu
duygularla, Hacı Bektaş-ı Veli'yi
rahmetle ve saygıyla anıyorum."
ifadesini kullandı. Ebediyete ir-
tihalinin 753. yıl dönümünde,
Anadolu erenlerinin piri, gö-
nüller hünkârı Hacı Bektaş-ı Ve-
li'yi hâlen ilk günkü sevgiyle ve
ihtiramla yâd ediyoruz. Kurtul-
muş, Hacı Bektaş Veli'yi andığı
sosyal medya paylaşımında, şun-
ları kaydetti: "Ebediyete irtiha-
linin 753. yıl dönümünde, Ana-
dolu erenlerinin piri, gönüller
hünkarı Hacı Bektaş-ı Veli'yi ha-
len ilk günkü sevgiyle ve ihti-
ramla yad ediyoruz. Hacı Bek-
taş-ı Veli, coğrafyamızın manevi
mimarlarından biri olarak, sevgi,

muhabbet ve barış anlayışıyla,
yüzyıllar boyunca toplumumu-
zun bir arada yaşama kültürü-
nün ilham kaynaklarındandır.
O'nun, 'Eline, beline, diline sahip
ol!' öğüdü, ahlakın ve toplumsal
huzurun temel ilkelerinden biri
olarak kabul edilmelidir."

Kurtulmuş, şu ifadeleri kul-
landı: "Bu topraklar, Ahi Ev-
ran'dan Hacı Bayram Veli'ye,
Yunus Emre'den Hoca Ahmet
Yesevi'ye kadar Hacı Bektaş-ı
Veli gibi nice büyüklerin öğre-
tileriyle yoğrulmuştur. Onların
mirası; barışı, kardeşliği ve bir-
liğimizi daim kılmamız için bize
rehberlik etmektedir. Bu miras,
medeniyetimizin temel taşlarını
oluştururken, dünyanın ve özel-
likle bölgemizin bu değerlere
ihtiyacını bugünlerde daha ya-
kından fark ediyoruz. Anado-
lu'yu Hz. Peygamber (a.s.) ve
Ehli Beyt sevgisiyle inşa eden
Hacı Bektaş-ı Veli'nin ilim irfa-
nının ışığı, her daim yolumuzu
aydınlatmaya devam edecektir.
Bu duygularla, Hacı Bektaş-ı
Veli'yi rahmetle ve saygıyla anı-
yorum." lANKARA-AA

TBMM Başkanı Numan Kurtulmuş, 753.
yıl dönümünde Hacı Bektaş Veli'yi andı

evre, Şehircilik ve
İklim Değişikliği Ba-
kanı Murat Kurum,

17 Ağustos 1999'daki Marmara
Depremi'nin 25. yılı dolayısıyla
bakanlık olarak yapılan kentsel
dönüşüm çalışmalarına ilişkin
AA'ya açıklamalarda bulundu. 17
Ağustos depreminin yaşandığı
gece yüreklerin dağlandığını be-
lirten Kurum, depremlerde haya-
tını kaybedenlere Allah'tan rahmet
diledi. Ülke olarak son 120 yılda
80 bin canın depremlerde toprağa
verildiğini anımsatan Kurum, "Bi-
zim için 1999 Marmara Depremi
bir milat oldu. Aynı zamanda
2002 yılından sonra şehirciliğe
olan bakış açımızı değiştirdi. 1999
depreminden sonra yaptığımız
düzenlemelerle Türkiye'nin güçlü,
dirençli ve sağlıklı şehirlerini inşa
etme sürecini başlattık. Ülkemizde,
çok önemli yasal düzenlemeleri
ve yeni uygulamaları hayata ge-
çirdik." diye konuştu. Bu kapsam-
da, depreme dair 6 temel çalış-
manın ülkenin geleceği için önem
taşıdığını belirten Kurum, şöyle
devam etti: "Deprem yönetmeliğini
hazırladık. Yapı denetim sistemini
hayata geçirdik. Zorunlu deprem
sigortası gibi uygulamaları yü-
rürlüğe koyduk. AFAD Başkanlı-
ğımızı kurduk. Belediyeler ve
TOKİ, konut üretim çalışmalarını
hızlandırdı. 2011 yılında yaşanan
Van Depremi sonrası Kentsel Dö-
nüşüm Kanunu yürürlüğe girdi.
Bununla beraber Kentsel Dönü-
şüm Başkanlığımızı kurduk. İs-
tanbul başta olmak üzere Mar-

mara bölgesine özel bir genel
müdürlük ihdas ettik ve tüm bu
çalışmalar, afet sonrası değil, afet
öncesi önlem çalışmalarımız oldu.
Tabii bugün tüm Türkiye'de 36
milyon bağımsız birim, 31 milyon
konut var. Bunun da yaklaşık 6
milyon bağımsız birimi risk al-
tında, 2 milyonunun acil dönü-
şüme girmesi gerekiyor."

Bakan Kurum, Cumhurbaşkanı
Recep Tayyip Erdoğan'ın liderli-
ğinde 2012'de 'Türkiye'nin her
yerinde kentsel dönüşüm' hede-
fiyle başlattıkları kentsel dönüşüm
çalışmalarını, "siyaset üstü" ve
"milli bir beka" meselesi olarak
gördüklerini dile getirerek, "Ül-
kemizin dört bir yanında yerinde,
gönüllü ve hızlı kentsel dönüşüm
seferberliğimizi muhalefetin tüm
engelleme çabalarına rağmen
azim ve kararlılıkla sürdürdük.
Bu kapsamda belediyelerimiz ve
özel sektörümüzle el ele vererek,
kentsel dönüşüm ve sosyal konut
projeleriyle 3,4 milyon modern
ve depreme dayanıklı yeni konut
inşa ettik. Şehirlerimizin çehresini
baştan aşağı değiştirdik. Bugün,
sahada inşası devam eden 250
bin dönüşüm konutu ve sosyal
konutumuzu, en sağlam, en gü-
venli ve sağlıklı şekilde inşa edi-
yoruz." ifadelerini kullandı. Son
dönemde Elazığ, Malatya ve İz-
mir'de meydana gelen deprem-
lerde, Giresun, Kastamonu, Sinop,
Rize, Bartın'da yaşanan sel fela-
ketlerinde, Antalya ve Muğla yan-
gınlarında "yeniden inşa" sürecini
tamamladıklarını vurgulayan Ku-

rum, "Bu şekilde, milyonlarca va-
tandaşımızın sıcak yuvalarında
geleceğe güvenle bakmalarını
sağladık. İnşa ettiğimiz konutlar,
ülkemizin yarınları için bir gü-
vence, dünyada ise sağlıklı konut
üretmenin önemli bir modeli
oldu." dedi. Kurum, inşa ettikleri
sosyal konutlarla afet riskini azalt-
manın yanı sıra gecekondulaşmayı
önlediklerini, dar gelirli vatan-
daşların ev sahibi olma hayalini
gerçekleştirdiklerini dile getirerek,
"İnşallah, yatay mimari, engelsiz
yaşam, yeterli sosyal donatı ve
teknik altyapı alanları, çevrenin
korunması, tarihi ve kültürel mi-
rasın korunması ve sürdürülebi-
lirlik anlayışıyla 2035 yılına kadar
toplamda 6,5 milyon konutumu-
zun dönüşümünü tamamlamış
olacağız. Başta deprem bölgesi
olmak üzere, ülkemizde afetlere
dirençsiz tek bir sağlıksız yapı,
tek bir çöküntü alanı kalmayacak
şekilde çalışmalarımızı kararlılıkla
yürütmeye devam edeceğiz." de-
ğerlendirmesini yaptı.
"Olası bir İstanbul
depremi tüm
Türkiye'yi
etkileyecektir"

Bakan Kurum, özellikle İstan-
bul'un bir deprem gerçeği oldu-
ğuna işaret ederek, "Bu gerçekten
hareketle şunu üzülerek söylü-
yorum, olası bir İstanbul depremi
sadece şehrimizi değil tüm Mar-
mara'yı hatta ve hatta tüm Tür-
kiye'yi etkileyecektir. Çünkü ülke
ekonomimizin gücü büyük oran-

da İstanbul'umuzda, bu bölgede
yani Marmara'dadır. İstanbul'da
yaşanacak bir deprem gerek eko-
nomik, ticaret ve turizmde ge-
rekse eğitim, savunma ve ula-
şımda çok ciddi sıkıntılara yol
açacaktır." diye konuştu. Bu kap-
samda özellikle son 12 yılda İs-
tanbul'da bilim insanlarıyla isti-
şareler yaparak, şehrin her kö-
şesinde kentsel dönüşüm çalış-
malarına hız kazandırdıklarını
vurgulayan Kurum, şu bilgileri
paylaştı: "Bugün, İstanbul'un 39
ilçesinde risk analizlerimizi ta-
mamladık ve gördük ki bu şehir-
deki toplam ev sayısının beşte
biri, yani yaklaşık 1,5 milyon ev
sağlıksız durumda. Olası bir dep-
remde 600 bin konutun ilk daki-
kalar itibarıyla yıkılma tehlikesiyle
karşı karşıya olduğunu gördük.
Yani yaklaşık 2,5 milyon insanımız
çok ciddi risk altında yaşıyor. Bu
durumun ciddiyetinin sonuna
kadar farkındayız ve acil olarak
bu binaların dönüştürülmesi ge-
rektiğini biliyoruz. İstanbul'da
tespit ettiğimiz 1,5 milyon riskli
binanın bir kısmını dönüştürdük.
Eğitim ve sağlık yapıları dahil
olmak üzere kamu binalarının
depreme dayanıklılığını artırdık."

Kurum, 2012'den bu yana,
6306 sayılı Kanun'un yürürlüğe
girmesiyle, İstanbul'un her bir il-
çesinde kentsel dönüşüm faali-
yetlerini kararlılıkla sürdürdük-
lerini vurgulayarak, "Bu kapsamda
505 bin bağımsız bölümün yıkı-
mını gerçekleştirdik. Ve 2012'den
bugüne kadar bakanlık ve özel

sektörle birlikte 903 bin bağımsız
bölümün dönüşümünü tamam-
ladık. Şu anda da 181 bin ba-
ğımsız bölümün dönüşüm çalış-
malarına devam ediyoruz. Bugün
İstanbul'umuzda, dönüşümü so-
kak sokak, mahalle mahalle, ilçe
ilçe sürdürüyoruz." diye konuştu.
Bu kapsamda Kağıthane, Gün-
gören Tozkoparan, Gaziosman-
paşa, Üsküdar Ferah ve Kirazlı-
tepe, Ümraniye, Bağcılar, Kağıt-
hane, Ataşehir Şerif Ali Çiftliği,
Fikirtepe, Beykoz Tokatköy, Be-
yoğlu Okmeydanı'nda yapılan
dönüşüm çalışmalarını anımsatan
Kurum, şunları söyledi: "Bu sü-
reçte, devlet olarak her zaman
vatandaşlarımızın yanında olu-
yoruz. 2012 yılından bu yana,
sadece İstanbul'da 15,5 milyar
liralık kira yardımı olmak üzere
toplamda 132 milyar lira destek
ödemesi yaptık. Bu destekler, İs-
tanbul'u daha güvenli ve sağlıklı
bir şehir haline getirme yolunda
kararlılıkla attığımız adımların
bir göstergesidir."

Yarısı Bizden Kampanyası da-
hilinde 2,5 ayda 1 milyon 225
bin konuta ilişkin başvuruları al-
dıklarını belirten Kurum, "Artık
Yarısı Bizden'de tarih kısıtlamasını
tamamen kaldırdık. 39 ilçemizde,
vatandaşımızın süresiz başvuru
yapmasının önünü açtık." dedi.
Kurum, proje kapsamında hak sa-
hiplerine 700 bin lirası hibe, 700
bin lirası kredi ve 100 bin lirası
da tahliye desteği olmak üzere
toplam 1,5 milyon lira destek ver-
diklerini bildirdi. lANKARA-AA
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Dağa kaçırılan çocukları için eski
HDP il binası önünde oturma eylemi
yapan Diyarbakır anneleri, evlatla-
rına kavuşmak istiyor. Terör örgütü
PKK tarafından kaçırılan çocuklarına
kavuşmak isteyen ailelerin, 3 Eylül
2019'da HDP il binası önünde baş-
lattığı oturma eylemi, 1810'uncu
gününde devam ediyor. Ellerinde
çocuklarının fotoğrafıyla eski HDP
il binası önünde bekleyişini sürdüren
annelerden Türkan Mutlu, İstan-
bul'dan 11 yıl önce kandırılarak
dağa götürülen kızı Şeyma Ceylan
için oturma eylemi yaptığını belir-
terek, evladına kavuşana kadar da
nöbeti sürdüreceğini söyledi. Kızına
güvenlik güçlerine teslim olması
çağrısında bulunan Mutlu, "Canımı
yakan, Ceylan'ımı elimden alanların
kapısındayım. Kızımın elinden ka-
lemi alıp ona silah verdiler. Kızımı
çok özledim. Hakkım olan evladımı
istiyorum." dedi. Kars'tan 10 yıl
önce 15 yaşında dağa kaçırılan oğlu
Faruk için eyleme katılan Rahime
Taşçı da eylemlerine kararlılıkla de-
vam ettiklerini belirtti. "Evladımı
HDP kaçırdı, PKK'ya verdi. 100 yıl
da geçse Faruk'un peşini bırakma-
yacağım. Oğlumu almadan eve git-
meyeceğim." diyen Taşçı, oğluna
güvenlik güçlerine teslim olması
çağrısı yaptı. lDİYARBAKIR-AA

Suriye'nin kuzeyindeki Fırat Kal-
kanı bölgesinde tespit edilen 4
PKK/YPG'li terörist etkisiz hale
getirildi. Milli Savunma Bakanlı-
ğından yapılan açıklamada, Suri-
ye'nin kuzeyinde PKK/YPG'li te-
röristlere yönelik operasyonların
aralıksız sürdüğü belirtildi. Açık-
lamada, "Fırat Kalkanı bölgesinde
tespit edilen 4 PKK/YPG'li terörist
etkisiz hale getirildi." ifadesine
yer verildi. lANKARA-AA

AK Parti Grup Başkanı Güler: Hukuk kuralları
şahsa göre, kişiye göre, zümreye göre değişmez

FOTOĞRAF: AA

Suriye’nin kuzeyinde
4 PKK/YPG'li terörist
etkisiz hale getirildi

Çevre, Şehircilik ve
İklim Değişikliği

Bakanı Kurum,
Türkiye'de 36 mil-

yon bağımsız
birim, 31 milyon
konut olduğuna
dikkati çekerek,

"Bunun da yaklaşık
6 milyon bağımsız
birimi risk altında,
2 milyonunun acil
dönüşüme girmesi

gerekiyor." dedi.
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umhurbaşkanı
Yardımcısı Cevdet
Yılmaz, Nevşe-

hir'de Hünkar Hacı Bektaş
Veli'nin Hak'ka Yürüyüşü-
nün 753. Yıl Dönümü Anma
Programı'nda yaptığı ko-
nuşmada, Hacı Bektaş Ve-
li'nin insanlığa evrensel me-
sajlar bıraktığını vurguladı.
"Bir insan 753 yıl sonra
hala gönüllere dokunabili-
yorsa, anılıyorsa çağlar aşan
bir mesaja sahip olduğunu
görmemiz gerekir. Böyle
değerlerimiz olduğu için
Rabbimize hamdediyoruz."
diyen Yılmaz, Hacı Bektaş
Veli'nin öğretisinin birlik ve
beraberlik üzerine olduğunu
söyledi. Cevdet Yılmaz, şun-
ları kaydetti: "Türkiye Yüz-
yılı'nı oluşturmak için bir
gayret içindeyiz. Bunu bir
partinin, bir siyasi anlayışın
yapması mümkün değil.
Bunu hep birlikte başara-
cağız. Türkiye Yüzyılı'nı,
doğusuyla, batısıyla, kuze-
yiyle, güneyiyle hangi etnik
yapıdan, hangi mezhepten
olursa olsun 85 milyonun
birliğiyle, beraberliğiyle,
akıl teriyle ve alın teriyle
başaracağız."

Alevi vatandaşların hak-
larını ve ihtiyaçlarını gö-
zetme konusunda atılan
adımları anlatan Yılmaz,

cemevlerinin kanuni dü-
zenlemelerle bir kavram
olarak tanımlandığını ve bu
adımın tarihi bir önem ta-
şıdığını ifade etti.
"Depremlerin
ardından bölgedeki
cemevleri için özel
kaynak ayırdık"

Devletin teolojik tartış-
malara girmediğini, insan-
ların inançlarına saygı gös-
tererek hizmet sunduğunu
söyleyen Yılmaz, Alevi va-
tandaşlar için yürütülen ça-
lışmalara devam edileceğini
ve toplumsal uyum ile da-
yanışmanın güçlendirilece-
ğini belirtti. Yılmaz, 6 Şubat
Kahramanmaraş merkezli

depremlerden etkilenen ce-
mevlerinin onarıldığını ak-
tararak, şöyle devam etti:
"Depremlerin ardından böl-
gedeki cemevleri için özel
kaynak ayırdık. Depremden
etkilenen bölge için. Böylece
depremden etkilenen cemev-
lerinin onarım masrafları
karşılanarak bunlar yeniden
ayağa kaldırılmış oldu. Tüm
cemevlerinin aydınlatma,
içme ve kullanma suyu, ya-
pım, onarım, bakım gider-
lerinin karşılanması ve imar
planlarındaki yeri gibi so-
runlarda da hep cemevleri-
nin yanındayız. Diyanet İşleri
Başkanlığımız ise Türkiye
Diyanet Vakfı çatısı altında
Alevi Bektaşi klasiklerini ya-
yınlayarak manevi zengin-

liğimizi artırıyor."
"Güçlü bir direnç
sergilemeliyiz"

Hacı Bektaş Veli'nin öğ-
retilerinden yola çıkarak sa-
vaşın yerine barışın, düş-
manlık yerine dostluğun, kin
ve nefret yerine sevginin ko-
yulması gerektiğini vurgu-
layan Yılmaz, Gazze'deki in-
sanlık dramına da dikkati
çekti. Filistin'in bağımsızlığını
ve Doğu Kudüs'ün başkent
olarak kabul edilmesini te-
menni eden Yılmaz, şunları
kaydetti: "Bugün dünyanın
dört bir yanında kardeşleri-
miz zulme uğrarken masum
siviller hayattan koparılırken
bize düşen küresel adalet-
sizliğe karşı Hazreti Hüseyin
misali bir duruş sergilemek-
tir. Irk, dil, mezhep ve meş-
rep farklılıklarını öne çıka-
rarak kardeşliğimizi hedef
alanlara, coğrafyamızda yeni
Kerbelalar yaşanmasını is-
teyenlere karşı çok uyanık
olmalıyız, güçlü bir direnç
sergilemeliyiz."

Programın düzenlenme-
sinde katkı sunanlara ve
katılımcılara teşekkür eden
Yılmaz, Hacı Bektaş Ve-
li'nin mirasını geleceğe ta-
şımak için birlikte çalış-
mayı sürdüreceklerini söy-
ledi. lANKARA-AA
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Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet Yılmaz, "Türkiye Yüzyılı'nı, doğusuyla, batısıy-
la, kuzeyiyle, güneyiyle hangi etnik yapıdan, hangi mezhepten olursa olsun 85
milyonun birliğiyle, beraberliğiyle, akıl teriyle ve alın teriyle başaracağız." dedi.

Yılmaz: Türkiye Yüzyılı’nı 85 milyonun 
beraberliğiyle ve alın teriyle başaracağız
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Afet ve Acil Durum Yönetimi
(AFAD) Başkanı Okay Memiş,
olası İstanbul depremine karşı
bilim insanlarının ikazları doğ-
rultusunda hazırlıkları sürdür-
düklerini ve neredeyse her gün
muhtemel senaryolara çalış-
tıklarını söyledi. Memiş, AFAD
Koordinasyon Merkezi'nde AA
muhabirine, merkez üssü Ko-
caeli'nin Gölcük ilçesi olan 17
Ağustos 1999 Marmara Dep-
remi'nin 25. yılı dolayısıyla
Türkiye'nin depremlere mü-
dahale kapasitesini ve hazır-
lıklarını değerlendirdi. Mar-
mara Depremi'nin çok büyük
ve yıkıcı olduğunu belirten
Memiş, "Bu deprem, Marmara
Bölgesi'nde, İstanbul'la komşu
olması ve hem sanayimizin
hem de nüfusumuzun en ka-
labalık olduğu bölgede mey-
dana gelmesi nedeniyle hepi-
mizin hafızasında yer etti. 17
Ağustos'un yıl dönümü geldi.
Aradan 25 yıl geçti. Kaybetti-
ğimiz vatandaşlarımızın acısını
içimizde hissediyoruz. Hayatını
kaybedenlere Allah'tan rahmet
diliyoruz." dedi. Okay Memiş,
Marmara Depremi'nde edinilen
tecrübeyle 2009'da AFAD'ın
kurulduğunu dile getirerek,
şunları söyledi: "Birden fazla
bakanlık ve kurumda afet yö-
netiminden sorumlu birimler,
AFAD çatısı altında bir araya
getirildi. Bundan arzu edilen,
çok daha etkin, efektif ve hızlı
bir müdahaleyle afetleri yö-
netmekti. Başbakanlığa bağlı
bir birim olarak kuruldu, şimdi
ise İçişleri Bakanlığına bağlı
bir kurum olarak afet yöneti-
mine devam ediyoruz."
"2 bin 500 kişilik
arama kurtarma
ekibimiz var"

Memiş, Marmara Depre-
mi'nden sonra Türkiye'nin dep-
remle mücadelesindeki deği-

şimle ilgili, "Devletimizin gücü
arttı, vatandaşımızın farkında-
lığı arttı. Kamu yöneticileri ve
diğer tüm paydaşlarımızın, ül-
kemizin tamamının afetlere
yönelik farkındalığı arttı. Afet-
lerde daha etkin müdahaleye
yönelik çabalarımız oluştu.
Dünyadaki örnekleri gibi Av-
rupa'da, Uzakdoğu'da, Ameri-
ka'da öyle. AFAD Teşkilatıyla
beraber hem kendi bünyemiz-
deki arama kurtarma ekipleri-
mizi hem de ülkenin tüm po-
tansiyelini kullanan bir afet
yönetimi anlayışına geçildi."
değerlendirmesinde bulundu.
Türkiye'deki afetlerin genel yö-
netiminden sorumlu kamu ku-
ruluşu olduklarını dile getiren
Memiş, şunları söyledi: "Ken-
dimize ait 2 bin 500 kişilik
arama kurtarma ekibimiz var
ama bu, katiyen yetmez. Türk
Silahlı Kuvvetleri, bakanlıkla-
rımızın bütün imkanları, em-
niyetimiz, jandarmamız, sivil
toplum kuruluşlarımız, kamu
sektörü, özel sektöre ait bütün
dinamikler, ülkenin bütün kay-
naklarının afet sırasında 7269
Sayılı Kanun çerçevesinde or-
ganizasyon ve sevkini icra edi-
yoruz. Türkiye Afet Müdahale
Planı'nda (TAMP), Ankara'dan
ne şekilde müdahale edileceği,
il ve ilçelerdeki yöneticilerimizle
birlikte ne şekilde hareket edi-
leceği yazılıdır. Çok daha planlı,

organizasyon kabiliyeti yüksek,
seri bir şekilde hareket edilecek,
afetin veya depremin birinci
saatinden itibaren müdahale
edilecek bir bakış açısıyla va-
tandaşımızın yanındayız."
"Her gün muhtemel
senaryolarımıza
çalışıyoruz"

AFAD'ın Türkiye'nin herhangi
bir yerinde meydana gelebilecek
her çeşit afete karşı hazırlıklı
olduğunu vurgulayan Memiş,
dünyada da afetlerde en etkin
müdahaleyi yapan ve gelen ta-
leplere de en fazla yardıma ko-
şan teşkilat olduklarını ifade
etti. Olası İstanbul depremiyle
ilgili Memiş, şunları kaydetti:
"Bilim insanlarının ikazları çer-
çevesinde hazırlıklarımızı sür-
dürüyoruz. Neredeyse her gün
muhtemel senaryolarımıza ça-
lışıyoruz. Bu çerçevede Mar-
mara Bölgesi'ne özel olarak,
Marmara Afet Risklerini Azalt-
ma Daire Başkanlığını kurduk.
Bütün çalışmalarımızı buna
göre yönlendiriyoruz. İstanbul
Valiliğimizle, İstanbul Büyük-
şehir Belediyesi, ilçe belediyeleri,
yöneticilerimizle, paydaşları-
mızla müdahaleyi nasıl yapa-
cağız, ne şekilde hareket ede-
ceğiz, tahliyeleri nasıl yapacağız,
hepsine çalışıyoruz. Ona yönelik
planlarımız var. Muhtemel tüm
senaryoları göz önünde bulun-

durarak çalışmalarımızı sürdü-
rüyoruz."
Kentsel dönüşüm

Memiş, afet öncesi hazırlık
konusunda risk azaltmada biraz
daha mesafe alınması gerekti-
ğine dikkati çekti. "Uluslararası
verilere göre, risk azaltmaya
yönelik harcayacağınız bir birim
harcamayla 12 birimlik harca-
manın da önüne geçmiş olaca-
ğız." diyen Memiş, sözlerini
şöyle sürdürdü: "Onun için İs-
tanbul veya diğer illerimizdeki
deprem riskiyle ilgili AFAD ola-
rak bizim öncelik verdiğimiz
hususlardan birisi risk azaltma
ve kentsel dönüşüm. Kentsel
dönüşümle ilgili Çevre, Şehircilik
ve İklim Değişikliği Bakanlığımız
tarafından yapılan çalışmaları
çok önemsiyoruz. Hangi bina-
ların 7 büyüklüğünde bir dep-
remin üzerinde yıkılabileceği
ihtimalini biliyoruz, 'Buyrun ge-
lin, Yarısı Bizden Kampanyası
başlatıldı, bu konularda yardımcı
olun ve daha güvenli evlerde
yaşayın.' diye insanlarımıza çağ-
rıda bulunuyoruz."

Hazırlıklarını 7/24 esasına
göre sürdürdüklerini kaydeden
Memiş, "Böyle bir afet oldu-
ğunda da çok daha etkin, çok
daha seri bir şekilde bütün im-
kanlarımızla müdahalede bu-
lunacağımızı ifade etmek iste-
rim. Ulaşım planlarımız hazır,
tahliye planlarımız hazır. Bir
yerleşim yerinde büyük bir
deprem olduğunda AFAD ola-
rak benim önce oraya müda-
hale etmem lazım. Kimlerin
ne şekilde müdahale edeceğine
dair planlarımız dahi hazır.
Dünyada en fazla derin kuyu
gözlem istasyonu olan bölge
Marmara'nın içi. Sürekli o böl-
gedeki ölçümlerimizle yakından
takip ediyoruz, anbean bütün
verileri topluyoruz." ifadelerini
kullandı. lANKARA-AA

AFAD Başkanı Memiş: Olası İstanbul depremine karşı bilim 
insanlarının ikazları çerçevesinde hazırlıklarımız sürüyor

Cumhurbaşkanlığı İletişim Başkanı
Altun, "Türkiye, her zaman olduğu
gibi Filistin'in yanında durmaya
ve onların haklı davasını kararlı-
lıkla desteklemeye devam ede-
cektir. Mücadelemiz, Filistin tam
anlamıyla özgürlüğüne kavuşana
dek sürecektir." dedi. Cumhurbaş-
kanlığı İletişim Başkanı Fahrettin
Altun, Filistin Devlet Başkanı Mah-
mud Abbas'ın TBMM Genel Ku-
rulundaki hitabına ilişkin, "Tür-
kiye, her zaman olduğu gibi Fi-
listin'in yanında durmaya ve on-
ların haklı davasını kararlılıkla
desteklemeye devam edecektir.
Mücadelemiz, Filistin tam anla-
mıyla özgürlüğüne kavuşana dek
sürecektir." ifadesini kullandı. Al-
tun, sosyal medya hesabından
yaptığı paylaşımda, TBMM'de Fi-
listin halkının haklı sesini dünyaya
duyuran Filistin Devlet Başkanı
Abbas'ın tarihi konuşmasına şa-
hitlik ettiklerini belirtti. Abbas'ın
konuşmasındaki "Bugün sizin hu-
zurunuzda önce Filistin halkına,
sonra da tüm dünyaya ilan edi-
yorum: Filistinli liderlerle birlikte
Gazze'ye gitmeye karar verdim.

Vahşi saldırıların durdurulması
için, halkımızın yanında olmak
için var gücümle çalışacağım. İs-
terse bunun bedeli hayatımız ol-
sun. Bizim hayatımız sevgili Gaz-
ze'nin en küçük bebeğinin canın-
dan daha kıymetli değildir. Önü-
müzde iki güzellikten biri var: ya
zafer ya da şehadet... Buradan
Arap dünyası, İslam dünyası ve
tüm dünya liderleri ile Birleşmiş
Milletler Genel Sekreterine sesle-
niyorum: saldırıları ve işgali dur-
durmak için bu insani görevde
birlikte olalım. Güvenlik Konseyine
sesleniyorum: Gazze'ye ulaşma-
mızın güvenliğini sağlayın... Al-
lah'ın izniyle bunu başardıktan
sonraki yönüm, Filistin devletinin
ebedi başkenti Kudüs olacaktır."
ifadelerini paylaşan Altun, Ab-
bas'ın yaptığı çağrının önemine
işaret etti. Altun, "Türkiye, her
zaman olduğu gibi Filistin'in ya-
nında durmaya ve onların haklı
davasını kararlılıkla desteklemeye
devam edecektir. Mücadelemiz,
Filistin tam anlamıyla özgürlüğüne
kavuşana dek sürecektir." ifadesini
kullandı. lANKARA-AA

İletişim Başkanı Altun: Türkiye, Filistin'in
yanında durmaya ve onların haklı davasını
desteklemeye devam edecektir

Öldürmeyi bilen İsraillilerle, öl-
meyi bilen Filistinliler arasındaki,
barışın yolu Gazze’den geçecektir.
Gazze’de savaş olursa, Kudüs’te
barış olmaz. Dünyanın barış şehiri
Kudüs, savaş şehiri olursa, Was-
hington başta olmak üzere, Batı
dünyasında hiçbir ülkenin, başşe-
hiri barış şehiri olmaz. Bu yüzden
Amerika, Washington’un İsrail’in
değil, Amerika’nın başşehiri oldu-
ğunu, bütün dünya ülkelerine, an-
latmak ve ispat etmek zorundadır. 

Elli yıldan beri dünyada ülke-
ler, İsrail’in mi, Amerika’nın ellinci
eyaleti, yoksa Amerika mı İsrail’in
ellinci eyaleti olduğunu anlaya-
mamıştır, herkes merak etmek-
tedir. Amerika İsrail’in ellinci eya-
leti gibi davranmaktan vazgeç-
mezse, her eyaletinde oluşacak
Gazze’lerin önüne geçemez. Yirmi
birinci yüzyılın başında, Bağ-
dat’taki savaşı, Washington’a ta-
şıdığının farkında olmayan Ame-
rika, Gazze’yi, Hama’yı, Halep’i
görmeyen, bir savaş körlüğüne
yakalanmıştır. 

Araplar ve Yahudiler aynı soy-
dan gelirler. Müslümanların, Hris-
tiyanların ve Yahudilerin, Kutsal
Kitaplara dayanan, kültürleri or-
taktır. İbrahimoğullarının kültür-
lerinin temellerini, Kutsal Kitaplar
oluşturur, yüzyıllardan beri sü
rekli okunan Kutsal Kitaplarda,
bir insanı öldürmekle, bütün in-
sanlığı öldürmek arasında bir fark
görülmez. Yine de dünya, dehşet
saçan iktidar savaşlarıyla, her gün
bütün insanlığı binlerce defa öl-
dürmeye devam etmektedir. 

Dünyadaki bütün ülkeler, barış
yapmak için değil, savaş yapmak
için çalışmaktadırlar. Savaş her
şeydir diyen savaşçı ülkeler, in-
sanları öldürmek için, gökten

ölüm yağdıran silahlar geliştir-
mişlerdir. Ancak tarihin her dö-
neminde ölüm saçan silahlar, ya-
rardan daha çok zarar getirmiş-
lerdir. Yirmi birinci yüzyılın, bir
barış yüzyılı olması için, aydın-
ların insanlığın beş bin yıllık bi-
rikiminin, Kutsal Kitaplara dü-
şülmüş, ayrıntılı bir açıklaması
olduğunu, bütün dünyaya anlat-
maları gerekir. 

Savaşı bir devlet politikası ha-
line getiren İsrail, Lübnan’da, Fi-
listin’de döktüğü kanlar yetmi-
yormuş gibi, uluslararası deniz-
lerde barış gönüllülerini taşıyan,
silahsız gemilere saldırarak, bü-
tün insanlığı öldürmekle, eşdeğer
cinayetler işlemekten çekinme-
mektedir. Amerika gibi İsrail gü-
venliğini bahane ederek, akıl al-
maz ölümlere yol açmasının, kar-
şısındakinden daha çok, kendisine
zarar verdiğinin farkına varma-
maktadır. 

Dünyada nerede toplu öldür-
me, şiddet ve sürgün söz konusu
olsa, akla hemen Yahudiler gelir.
Yahudiler büyük bir ustalıkla,
sanki Batı’da başka zulme uğra-
mış toplum yokmuş gibi, ezilen
tek ırkın kendilerinin olduğunu,
bütün dünyaya kabul ettirmiş-
lerdir. Onlar sürekli başkalarını
suçlayarak, kendi suçlarını giz-
lemede çok mahirdirler. Hitler’in
Yahudilere yaptıkları, İsrail’in Fi-
listinlilere yaptıklarının gerekçesi
olamaz. İsrail Nazi Almanya’sına,
özenmeyi bırakmalıdır. Kılıçla
yaşayan, kılıçla ölür.

Dünyada toplarla kazanılanlar,
tüfeklerle kaybedilirler. 

Savaşta barış arayanlar, barışa
hasret kalırlar. 

Silahla var olanlar, silahla yok
olurlar.

Gazze’de ölüm 
adres sormaz
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DR. KAAN DEVECİOĞLU

rtadoğu Araştırmaları Mer-
kezi (ORSAM) Kuzey Af-
rika Direktörü Dr. Kaan

Devecioğlu, Türkiye'nin Etiyopya ve
Somali arasındaki gerginliği sona er-
dirmek için üstlendiği arabulucu ro-
lünü ve Ankara Süreci'ndeki geliş-
meleri AA Analiz için kaleme aldı.

Türkiye’nin Somali ve Etiyopya
arasındaki anlaşmazlığın çözümünde
üstlendiği arabuluculuk rolü iki ülke
arasındaki gerilimin diplomatik yol-
larla hafifletilmesine önemli bir
katkı sunuyor. Türkiye, dış politikada
son yıllarda aktif ve çok boyutlu
bir strateji izleyerek Afrika Boynu-
zu’nda önemli bir aktör haline geldi.
Somali ve Etiyopya arasındaki ge-
rilimli ilişkilere yönelik Türkiye’nin
arabuluculuk girişimi de bu strate-
jinin somut örneklerinden biri olarak
öne çıkıyor. Ankara Süreci olarak
ifade edilebilecek girişim, Türki-
ye’nin bölgedeki pozitif gündemini
ortaya koyuyor ve aynı zamanda
iki ülke arasındaki ihtilafların barışçıl
yollarla çözülmesini ve bölgesel is-
tikrara katkıyı hedefliyor.

Somali ve Etiyopya temsilcileri
arasında 12-13 Ağustos'ta Ankara’da
gerçekleştirilen ikinci tur görüşme-
leri, Türkiye’nin taraflar arasında
güven inşa etmeye yönelik çabala-
rının somut bir yansıması olarak
değerlendirilebilir. Türkiye, bu sü-
reçte tarafsız ve yapıcı bir arabulucu
olarak müzakerelerin sürdürülmesi
ve anlaşmazlığın barışçıl yollarla
çözülmesi için gerekli diplomatik
ortamı sağladı. 17 Eylül’de devam
edeceği belirtilen üçüncü tur gö-

rüşmeler, Türkiye’nin bu arabulucu
rolünü kararlılıkla sürdürdüğünü
ve Somali ile Etiyopya arasındaki
diyaloğu güçlendirmeye yönelik ça-
balarının devam edeceğini gösteri-
yor. Bu bağlamda Türkiye, taraflar
arasında doğrudan müzakereleri
teşvik ederek bölgesel istikrarı des-
tekleyen önemli bir diplomatik aktör
olarak öne çıkıyor.
Ankara süreci 
ve ilk aşamalar

Ankara Süreci, Etiyopya Başbakanı
Abiy Ahmed Ali'nin Türkiye’den ara-
buluculuk rolü üstlenmesi talebinde
bulunmasıyla başladı. Bu talep, Eti-
yopya’ya Somaliland’ın Berbera Li-
manı üzerinden Kızıldeniz’e erişim
imkanı sağlayan Mutabakat Zaptı’nın
(MoU) Ocak 2024’te Etiyopya ve So-
maliland arasında imzalanmasının
ardından Somali’nin sert tepkisiyle
ortaya çıkan diplomatik gerilimleri
hafifletme amacını taşıyordu. Eti-
yopya’nın Somaliland’in bağımsızlığını
tanıdığı anlaşma, Somali tarafından
egemenliğine yönelik bir ihlal olarak
değerlendirildi ve bu durum bölgedeki
gerilimlerin artmasına yol açtı.

Türkiye, Somali ve Etiyopya ile
uzun süredir devam eden güçlü dip-
lomatik bağlara sahip olması ve her
iki tarafın da güvenini kazanması
nedeniyle, sürecin doğal arabulucusu
olarak öne çıktı. Temmuz 2024’te
Ankara’da başlatılan ilk tur görüş-
melerde, Türkiye Cumhuriyeti Dış-
işleri Bakanı Hakan Fidan liderliğinde
yürütülen mekik diplomasisiyle, ta-
raflar arasındaki farklılıkların dostane
bir ortamda ele alınması ve potansiyel

çözüm yollarının araştırılması he-
deflendi. Türkiye’nin bu süreçteki
rolü, her zaman tarafsız ve yapıcı
bir kolaylaştırıcı olarak bölgesel barış
ve istikrarı teşvik etmek üzerine oldu.

12-13 Ağustos'ta gerçekleştirilen
ikinci tur görüşmelerinde Türkiye’nin
tarafsız ve kararlı tutumu, Somali
ve Etiyopya arasında uzlaşı sağlan-
masının zeminini oluşturdu ve bu
sayede barışçıl çözüm arayışlarının
devam edeceği taahhüt edildi. Tür-
kiye’nin bu süreçteki başarısı hem
Somali hem de Etiyopya ile olan
derin ilişkilerine dayanıyor. Bu ilişkiler,
taraflar arasında güven inşa etmede
kritik bir rol oynuyor. Bu arka plan
Türkiye’yi bölgesel krizlerin çözü-
münde kilit bir aktör olarak konum-
landırıyor.
Üçüncü tur
görüşmelerinden
beklentiler

Ankara Süreci’nin 17 Eylül’de ger-
çekleştirilmesi planlanan üçüncü tur
görüşmeleri Somali ve Etiyopya ara-
sındaki gerilimleri kalıcı olarak çöz-
mek için kritik bir fırsat sunuyor. Ta-
raflar arasında yüz yüze görüşmelerin
henüz gerçekleşmemesi ancak taraf-
ların buna rağmen sürecin devamına
yönelik kararlı tutumu Türkiye’nin
arabulucu rolünü daha da önemli
kılıyor. Dolayısıyla Türkiye, taraflar
arasında mekik diplomasisi yürüterek
Somali’nin egemenlik endişeleriyle
Etiyopya’nın deniz erişimi talebi ara-
sında bir denge sağlamaya çalışıyor.

Somali tarafı, özellikle uluslararası
hukuka ve 1982 Birleşmiş Milletler
(BM) Deniz Hukuku Sözleşmesi’ne

uygun bir çözüm arayışında olduğunu
belirterek Etiyopya’nın Somaliland
ile yaptığı anlaşmayı egemenlik ihlali
olarak görüyor ve bu anlaşmanın
geri çekilmesini talep ediyor. Bu çer-
çevede, Somali’nin bir çözüm ararken
egemenliğine saygı duyulmasını şart
koştuğu açıkça görülüyor.

Etiyopya ise tarihsel olarak denize
çıkış hakkından yoksun olmanın ge-
tirdiği ekonomik ve stratejik deza-
vantajlarını aşmak amacıyla bir deniz
erişimi talep ediyor. Bu nedenle Eti-
yopya, Somaliland ile imzalanan
MoU’nun, ülkenin 120 milyonluk
nüfusunun ihtiyaçlarını karşılamak
açısından hayati öneme sahip oldu-
ğunu vurguluyor.

Türkiye’nin bu süreçteki başarısı,
her iki tarafın da taleplerini dikkate
alarak Somali’nin egemenliğine ve
Etiyopya’nın denize çıkış hakları bağ-
lamındaki ekonomik ihtiyaçlarına ce-
vap verecek bir orta yol bulma kabi-
liyetine bağlıdır. Bu bağlamda Tür-
kiye, tarafların beklentilerine yönelik
alternatif çözüm önerileri sunarak
orta yol bulunmasına katkı sağlıyor.

İlk iki turda taraflar arasında yüz
yüze görüşmeler gerçekleşmemesine
rağmen üçüncü tur görüşmelere de-
vam etme kararlılığı, somut ilerleme
kaydedilmesi açısından ve Türkiye’nin
diplomatik prestiji bakımından kritik
bir öneme sahiptir. Bu bağlamda So-
mali ve Etiyopya’nın temel beklenti-
sinin, Türkiye’nin yapıcı ve tarafsız
tutumunu sürdürerek taraflar ara-
sında uzlaşıyı teşvik eden bir çözüm
sunması olduğu söylenebilir. Diğer
taraftan, bu sürecin başarıyla sonuç-
lanması Afrika Boynuzu’nda bölgesel

istikrarın sağlanmasının yanı sıra
dünyanın farklı bölgelerindeki benzer
sorunlar için de bir referans noktası
teşkil edecektir.
Zorluklar neler?

Sonuç olarak Türkiye’nin, So-
mali ve Etiyopya arasındaki ara-
buluculuk girişimi, Ankara’nın böl-
gesel ve küresel diplomasideki ko-
numunu güçlendirdiğini gösteriyor.
Bu girişim, sadece iki ülke arasın-
daki gerilimleri azaltmakla kal-
mayıp, Türkiye’nin Afrika Boynu-
zu’nda uzun vadeli ve sürdürüle-
bilir kalkınma temelli bir strateji
izlediğini de ortaya koyuyor. An-
kara Süreci’nin üçüncü turundaki
ya da takip eden aşamalarındaki
tutumu Türkiye’nin rolünün böl-
gesel barışa katkı sağlamasını ve
uluslararası arenada güvenilir bir
arabulucu olarak tanınmasını kon-
solide edecektir.

Ankara Süreci’nin kayda değer
zorluklarla karşı karşıya olduğu unu-
tulmamalıdır. Bu zorluklar Etiyop-
ya’nın Somaliland ile imzaladığı MoU
ve Somali’nin, Büyük Etiyopya Rö-
nesans Barajı bağlamında Addis Aba-
ba ile anlaşmazlık yaşayan Mısır’la
yakınlaşan ilişkileridir. Ancak bu ge-
lişmeler, zorlukların yanı sıra Türki-
ye’ye arabulucu aktör olarak fırsatlar
da sunuyor. Bu anlamda Türkiye,
söz konusu gelişmeleri tarafları ortak
zeminde buluşturabilmek adına süreci
hızlandırabilecek bir kaldıraç olarak
kullanma potansiyeline de sahiptir.

[Dr. Kaan Devecioğlu, OR-
SAM Kuzey Afrika Çalışmaları
Koordinatörüdür.]

Ankara Süreci Afrika Boynuzu’na 
BARIŞI GETİRECEK Mİ?
O

Filistin Devlet Başkanı Mahmud Ab-
bas'ın TBMM Genel Kurulunda yaptığı
ve önemli açıklamalarda bulunduğu
hitabı Arap basınına geniş bir şekilde
yansıdı. Abbas'ın konuşmasına ilişkin
haber Suudi Arabistan haber ajansı
SPA'da "Filistin Devlet Başkanı, İsrail'in
Gazze Şeridi'ne yönelik saldırılarının
derhal durdurulmasını talep ediyor"
başlığıyla yayımlandı. Haberde, Ab-
bas'ın hükümet üyeleriyle Gazze'ye
gitme kararına ve Birleşmiş Milletler
Güvenlik Konseyi'ne (BMGK) bunun
güvence altına alınması çağrısına vurgu
yapıldı. Katar haber ajansı QNA, Ab-
bas'ın TBMM kürsüsünden yaptığı ko-
nuşmayı, "Filistin Devlet Başkanı, Fi-
listin liderliğinin tüm üyeleriyle birlikte
Gazze'ye gitme niyetini duyurdu" baş-
lığıyla verdi. Haberde, Abbas'ın ko-
nuşma yaptığı TBMM'deki Filistin Ko-
nulu Olağanüstü Toplantı'ya Cumhur-
başkanı Recep Tayyip Erdoğan'ın da
katıldığına dikkati çekildi. Umman ha-
ber ajansı ONA'nın Abbas'ın konuş-
masına geniş yer verdiği, "Abbas: İsrail,

Filistin halkına karşı soykırım savaşı
yürütüyor" başlıklı haberinde, Filistin
Devlet Başkanı'nın İsrail'in Filistin hal-
kına karşı işlediği suçlar karşısında
uluslararası çevrelerin sessizliğini kı-
namasına değindi.

Mısır haber ajansı MENA da Abbas'ın
hitabını, "Filistin Devlet Başkanı: Tarihi
bir zulme, savaş ve soykırım suçlarına
maruz kalıyoruz" başlığıyla verdi. Ha-
berde, Abbas'ın Gazze'ye gitme kararına
ve Türkiye, Mısır ve Ürdün'e Filistin
davasına yönelik desteğinden dolayı
övgüde bulunduğuna değinildi. Mah-
mud Abbas'ın konuşması, resmi yayın
kuruluşlarının yanı sıra Arap dünya-
sında varlık gösteren özel basın çev-
relerinde de yer buldu.

Suudi Arabistan merkezli "El-Ara-
biyye" kanalı, Abbas'ın konuşmasını
internet sitesinden "Abbas TBMM'de:
Gazze'ye gideceğim" başlığıyla yayın-
ladı. Suudi Arabistan'da çıkan "Eş-
Şark el-Avsat" gazetesi de geniş yer
verdiği Abbas'ın konuşmasını, "Abbas
TBMM'de: Filistin liderliğiyle Gazze'ye

gitme kararı aldım" şeklinde okuyu-
cularına sundu.

Mısır'da yayın yapan "Al Qahera
News" de "Filistin Devlet Başkanı,
BMGK'ye Gazze'ye erişimini güvence
altına alma çağrısı yapıyor", "Abbas:
İşgalci İsrail'in Gazze'deki barınma
merkezlerinde her gün işlediği kat-
liamlar karşısında uluslararası top-
lum sessiz kalıyor" gibi çeşitli baş-
lıklarla öne çıkardı.

Katar merkezli Al Jazeera ve Al

Araby televizyonları, Abbas'ın
TBMM'deki konuşmasını, hükümet
üyeleriyle birlikte Gazze Şeridi'ne gitme
kararı ve BMGK'ya Gazze'ye ulaşma-
larını güvence altına alma çağrısını
öne çıkararak verdi. Cezayir'de çıkan
"El-Bilad" gazetesi de Abbas'ın açıkla-
malarını, "Mahmud Abbas, tüm Filistin
liderliğiyle birlikte Gazze'ye gitme ni-
yetini açıkladı" şeklinde duyurdu.

Filistin Devlet Başkanı Mahmud Ab-
bas, dün, TBMM'de yapılan Filistin ko-

nulu Genel Kurulu Olağanüstü Top-
lantısı'nda konuşmuştu. Abbas, konuş-
masında Gazze Şeridi'ne gitme kararı
aldığını, "Önümüzde hiçbir çözüm yolu
kalmadı, bu nedenle de ben ve tüm
Filistin yönetimi üyeleri Gazze'ye gitme
kararı aldık, bunu yaparız." sözleriyle
duyurmuştu. Filistin Devlet Başkanı,
İsrail'in Gazze Şeridi'ne saldırılarında
ölen binlerce çocuğu hatırlatarak "Gaz-
ze'ye gideceğim. Bizim hayatımız Gaz-
ze'deki çocukların hayatından daha
değerli değil." demişti BMGK'ya ken-
dilerinin güvenli şekilde Gazze Şeridi'ne
ulaşmalarını sağlama çağrısında bulu-
nan Abbas, Gazze'den sonra da Kudüs'e
gideceğini ifade etmişti.

İsrail'in 7 Ekim'den bu yana Gazze
Şeridi'ne düzenlediği saldırılarda en az
16 bin 314'ü çocuk, 10 bin 980'i kadın
olmak üzere 40 bin 5 Filistinli öldü, 92
bin 401 kişi yaralandı. Enkaz altında
halen binlerce ölü olduğu bildirilirken,
halkın sığındığı hastane ve eğitim ku-
rumları hedef alınarak sivil altyapı da
tahrip ediliyor. lİSTANBUL-AA

Filistin Devlet Başkanı Abbas’ın TBMM’deki konuşması Arap basınında geniş yer buldu
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Türkiye, Somali ve Etiyop-
ya ile uzun süredir devam
eden güçlü diplomatik
bağlara sahip olması ve
her iki tarafın da güveni-
ni kazanması nedeniyle,
sürecin doğal arabulucu-
su olarak öne çıktı.
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Nijerya’a bu yıl 39 M çiçeği
vakası tespit edildi

Biden, yarıştan çekildikten sonra
ilk kez Harris ile mitinge katıldı
ABD Başkanı Joe Biden, baş-
kanlık yarışından çekildikten
sonra ilk kez Demokratların
başkan adayı olan Kamala
Harris ile bir seçim mitingine
katılarak seçmenlere birlik
mesajı verdi. ABD Başkanı Bi-
den ile Başkan Yardımcısı Har-
ris, Maryland eyaletinde dü-
zenlenen mitingde, hüküme-
tin ilaç fiyatlarının düşürül-
mesiyle ilgili firmalarla yaptığı
anlaşmayı halka duyurmak
için birlikte sahneye çıktı. Coş-
kulu bir kalabalığın karşıladığı
ikili, sahnede birbirlerine sa-
rılarak seçmenlere birlik me-
sajı verirken Biden, Harris'in
çok başarılı bir başkanlık ya-
pacağını söyledi. Sadece ilaç
fiyatları konusunda değil diğer
ekonomi başlıklarında da Har-

ris ile çok çalıştıklarını dile
getiren Biden, seçimi kazan-
dıktan sonra Harris'in bu hiz-
metleri sürdüreceğine inan-
dığını belirtti. Biden'a deste-
ğinden dolayı teşekkür eden
Harris de kendi yönetimle-
rinde çok başarılı işler yap-
tıklarını ve ilaç fiyatları ko-
nusundaki bu yeni anlaşmanın
mimarının Biden olduğunu
söyledi. ABD Başkanı Biden,
21 Temmuz'da başkanlık ya-
rışından çekildiğini ve başkan
adaylığı için Harris'i destek-
lediğini açıklamıştı. Aynı haf-
ta adaylığı kabul eden Harris,
ön seçimlerde seçilen dele-
gelerin oylarıyla Demokrat
Partinin resmi olarak başkan
adayı olmaya hak kazanmış-
tı. lWASHINGTON-AA

Doha’da başlayan Gazze için ateşkes
müzakereleri devam edecek

Birleşmiş Milletler (BM) Çocuklara
Yardım Fonu (UNICEF) Sözcüsü Ja-
mes Elder, iç savaşın sürdüğü Su-
dan'da iklim krizinin de etkisiyle
çocukların daha kötü şartlarda ya-
şadığını söyledi. Birleşmiş Milletler
(BM) Çocuklara Yardım Fonu (UNI-
CEF) Sözcüsü James Elder, iç savaşın
sürdüğü Sudan'da iklim krizinin de
etkisiyle çocukların daha kötü şart-
larda yaşadığını belirterek, gelecek
aylarda potansiyel olarak on binlerce
veya daha fazla çocuğun ölmesinden
endişe ettiklerini söyledi. Elder, bir
süredir görev için bulunduğu Su-
dan'da devam eden iç savaş ve
iklim değişikliği nedeniyle yaşanan
zorluklara ilişkin AA muhabirine
değerlendirmelerde bulundu. Ül-
kedeki durumun son derece kritik
olduğunu ve yerinden edilmiş çok
büyük bir nüfusun bulunduğunu
kaydeden Elder, "Sudan, dünyanın
en büyük çocuk yerinden edilme
krizini yaşıyor. Bu savaşta 5 milyon

çocuğun yerinden edildiğini düşü-
nürseniz bu korkunç savaş ve hepsini
neredeyse 500 gündür etkiliyor. Her
gün 10 bin kız ve erkek çocuğun
yerinden edilmesinden bahsediyo-
ruz." dedi. Elder, Sudan'da evlerin-
den ayrılmak zorunda kalanların
yolculuğunun temiz içme suyu, ih-
tiyaç duydukları tıbbi malzemeler
ve sanitasyonun yetersiz olduğu
kamplarda son bulduğuna dikkati
çekti. Sudan'da büyük bir gıda ek-
sikliğinin olduğunu, savaşan taraf-
ların sık sık gıdaya erişimi engelle-
diğini ve bu yüzden ülkede "kıtlık"
yaşandığını kaydeden Elder, "Yani
çocuklar gerçekten tehdit altında,
birçok taraftan saldırı altında. Birkaç
gün önce saldırılar yüzünden futbol
oynarken öldürülen çocuklar gör-
düm. Çocuklar, aynı zamanda has-
talık, kıtlık ve sellerden kaynaklanan
tehdit altında yaşıyor. Bu, bir felaket,
bunu ifade etmenin başka yolu yok."
diye konuştu. lCENEVRE-AA
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Katar Dışişleri Bakanlığı
Sözcüsü Macid el-Ensari,
Katar'ın başkenti Doha'da
dün başlayan Gazze'de
ateşkes görüşmelerinin bu-
gün de devam edeceğini
açıkladı. Katar Dışişleri
Bakanlığı Sözcüsü Macid
el-Ensari, Katar Haber
Ajansına (QNA) konuyla
ilgili açıklamalarda bulun-
du. Ortak arabuluculuk
çabalarının devam ettiğini
aktaran Ensari, Katar, Mısır
ve ABD heyetlerinin ara-
buluculuk çabalarını sür-
dürdüğü ve arabulucula-
rın, esirlerin serbest bıra-
kılmasını kolaylaştıracak,
Gazze'ye mümkün olan
en büyük miktarda insani
yardımın girmesini sağla-
yacak bir ateşkes sağlama

çabalarında ilerleme ta-
ahhütlerinde kararlı ol-
duklarını belirtti. Ayrıca
Katar, Mısır ve ABD lider-
leri tarafından 8 Ağustos'ta
yayınlanan ve Gazze Şeridi
halkının, esirler ve ailele-
rinin uzun süredir yaşa-
dıkları acılara son veril-
mesi için ABD Başkanı Bi-
den'ın 31 Mayıs 2024'te
duyurduğu ve daha sonra
Birleşmiş Milletler Güven-
lik Konseyi'nde kabul edi-
len, Gazze'de ateşkes sağ-
lanmasına yönelik 2735
sayılı kararı ile onaylanan
ilkeler temelinde bir ateş-
kes anlaşması ve rehineler
ile tutukluların serbest bı-
rakılması çağrısında bu-
lunan açıklamaya dikkat
çekildi. lDOHA-AA

Afrika'nın en kalabalık ülkesi
Nijerya'da bu yıl toplam 39 M
çiçeği virüsü (mpox) vakası tes-
pit edildiği bildirildi. Nijerya
Hastalık Kontrol Merkezi
(NCDC) Direktörü Jide İdris,
ülkedeki M çiçeği virüsü vaka-
larına ilişkin gazetecilere açık-
lama yaptı. İdris, yıl başından
bu yana ülkenin farklı eyaletle-
rinde 39 M çiçeği vakasının tes-
pit edildiğini belirtti. Ülkede bu
virüs nedeniyle can kaybı ol-
madığını kaydeden İdris,
NCDC'nin M çiçeği virüsüne mü-
dahale faaliyetlerini koordine
etmeyi sürdürdüğünü söyledi.
İdris, NCDC'nin yüksek riskli
gruplar için de aşılama yapmayı
düşündüğünü dile getirerek, "Ni-
jerya 10 bin doz Jynneos aşısı al-
mayı bekliyor." ifadesini kullandı.
Nijerya hükümeti, M çiçeği has-
talığının yayılmasını önlemek ama-
cıyla uluslararası yolcular için bir
sağlık beyanı formu hazırlamıştı.
Afrika Birliği, Afrika ülkelerinde
hızla yayılan M çiçeği virüsüne
karşı kıta çapında halk sağlığı için
acil durum ilan etmişti.
Hem hayvanlardan
hem insanlardan
bulaşıyor

M çiçeği virüsü fareler ve
sincaplar gibi kemirgen hay-
vanlardan veya enfekte olmuş
bireylerden bulaşıyor. Virüsün
neden olduğu vücut döküntü-
lerine dokunmak, bu döküntü-
lerin bulaştığı giysi, çarşaf, havlu
ve benzeri eşyaları kullanmak
ve vücut sıvılarıyla temas etmek
en önemli bulaş nedenleri ara-
sında yer alıyor. İlk belirtiler
virüsü kaptıktan sonraki 5 ila
21 günde ortaya çıkabiliyor. Vi-
rüs genelde yüksek ateş, baş,
sırt ve kas ağrısı, lenf bezlerinde
şişlik, yorgunluk, üşüme, titreme
ve ciltte su çiçeğine benzer ka-
barcıklara neden oluyor. Özel
bir tedavi yöntemi olmayan has-
talığın tedavisi antiviral ilaçlarla
yapılıyor. Vakaların büyük kısmı
hastalığı hafif geçiriyor ve birkaç
hafta içinde sağlığına kavuşuyor.
Dünya Sağlık Örgütü (DSÖ),
"maymun çiçeği hastalığı (Mon-
keypox)" ismini, 2022'de ırkçılık
ve ayrımcılık kaygısıyla "mpox"
olarak değiştirmişti. lABUJA-AA
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Sudan’da çocuklar, iç savaş ve
iklim değişikliği kıskacında

İtalya'nın güneyindeki aktif ya-
nardağlardan Etna, yeniden kül
ve lav püskürttü. Yanardağa ya-
kın konumdaki Katanya Hava-
limanı'nda uçuşlar akşama kadar
durduruldu. Sicilya Adası'nda
yaklaşık 3 bin 300 metre yük-
sekliğindeki Etna Yanardağı'nda
son haftalarda gözlenen volkanik
hareketliliğe dün akşam yenisi
eklendi. İtalya Ulusal Jeofizik
ve Volkanoloji Enstitüsünün
(INGV) Etna Gözlem İstasyo-
nundan yapılan açıklamaya göre,

yanardağ dün akşam saatlerinde
kül ve lav püskürtmeye başladı
ve gece yarısı bu faaliyeti durdu.
Yanardağın son dönemdeki aktif
kraterlerinden Voragine kül püs-
kürttü ve burada lav akışı göz-
lendi. Volkanın püskürttüğü kül-
ler, yaklaşık 9,5 kilometre yük-
sekliğe ulaştı. Yerel basında yer
alan haberlerde de Etna'nın püs-
kürttüğü küllerin, yanardağın
eteklerindeki yerleşim yerlerine
düştüğü ve bazı yerleşim yerle-
rinde kül temizleme çalışmala-

rının sürdüğü belirtildi. Etna'nın
yoğun şekilde kül püskürtmesi
hava ulaşımını da olumsuz şe-
kilde etkiledi. Yanardağa yakın
konumdaki Katanya Fontana-
rossa Havalimanı'ndan yapılan
yazılı açıklamada, Etna'daki vol-
kanik patlamalar sebebiyle ha-
valimanının yerel saatle 18.00'e
kadar uçuşa kapatıldığı bildirildi.
Açıklamada, havaalanına önemli
miktarda kül düşmesi nedeniyle
pistin kullanılamaz hale geldiği
ve bu nedenle hem inişlerin

hem de kalkışların askıya alın-
dığı ifade edildi. Katanya varışlı
uçaklar, bölgeye en yakın ha-
valimanlarından Palermo'ya yön-
lendirildi. Havalimanında altyapı
koşulları düzeldiğinde uçuşların
yeniden başlayacağı, 18.00'den

sonra bunun mümkün olabile-
ceği belirtildi. Etna Yanardağı,
son olarak 4 Ağustos'ta kül ve
lav püskürtmüştü. Dün akşamki
son volkanik faaliyet, temmuz
ayından bu yana 6. volkanik
patlama oldu. lROMA-AA

BD'de 5 Kasım'da
yapılacak başkan-
lık seçimleri için

geri sayım sürerken Demokrat
Harris ile Cumhuriyetçi Trump
arasındaki dış politika yaklaşım
farkları, ABD'nin yeni dönemde
dünyayı nasıl okuyacağına ilişkin
önemli ipuçları veriyor. Joe Biden
döneminde başkan yardımcılığı
yapan ve onun adaylıktan çekil-
mesiyle Demokratların başkan
adayı haline gelen Harris'in, bü-
yük ölçüde Biden döneminin dış
politika kodlarını takip etmesi
bekleniyor. Öte yandan 2016-
2020 yıllarında ABD Başkanlığı
yapan ve birçok ana başlıkta tar-
tışmalı kararlara imza atan Trump
ise başkan seçilmesi halinde Ame-
rikan politikasına önemli deği-
şimler getireceğini vurguluyor.

Birçok uluslararası ilişkiler uz-
manı, Harris'i "daha öngörülebilir"
bir lider, Trump'ı ise aksine "ön-
görülemez" bir siyasi figür olarak
tanımlıyor. İki aday arasındaki
keskin çizgilerin yeni dönemde
nasıl bir ABD dış politika çerçevesi
çizeceği merakla beklenirken
Orta Doğu'daki gerilim ve Gaz-
ze'deki kriz, Ukrayna'da devam
eden savaş, ABD-Çin ve ABD-
Rusya gerilimi ve ABD'nin NA-
TO'ya yaklaşımı gibi konularda
uzmanlar, Harris ile Trump'ı
kıyaslamaya ve değerlendir-
meye çalışıyor.

Orta Doğu'da iki devletli çö-
zümü savunan Demokrat Biden
yönetimi, özellikle 7 Ekim'den
sonra İsrail'e verdiği koşulsuz
destekle hem içeride hem de

uluslararası kamuoyunda ciddi
tepki topladı. Amerikalı Müslü-
manların ve Arapların yoğun ya-
şadığı Michigan gibi eyaletlerde
Biden'ın İsrail'e verdiği koşulsuz
desteğin ona seçimlere mal ola-
bileceği tartışmaları gündem oldu.
Biden yönetimi, bir yandan İsrail'e
askeri, siyasi ve diplomatik tam
destek verirken öte yandan da
Gazze'deki İsrail katliamları kar-
şısında kendi seçmenlerini ve
uluslararası toplumu sakinleştir-
mek için "Gazze'de siviller ölme-
sin" ve "Acil ateşkes lazım" söy-
lemleriyle denge politikası tut-
turmaya çalıştı. Harris, bu dö-
nemde çok fazla öne çıkmasa da
Gazze'deki İsrail saldırılarına mart
ayında en net tepki gösteren isim-
lerin başında geliyordu. Daha
sonraki açıklamalarında da İsra-
il'in sivilleri öldürmemesi gerek-
tiğini vurgulayan Harris, "İsrail,
Gazze'de insani hukuku ihlal edi-

yor." şeklinde özetlenebilecek çı-
kışlarını zaman zaman yaptı. An-
cak Harris, Biden yönetiminin
ana çizgisiyle uyumlu olarak,
"ABD'nin, İsrail'in kendini savun-
ma hakkı konusunda sonuna ka-
dar ona destek vereceğini" vur-
gulamaktan da geri durmadı.
Başkan adayı olduktan sonra söy-
lemleri pek değişmeyen Harris,
Michigan eyaletini ziyaretinde
Filistin destekçisi Demokratlardan
tepki aldı ve Gazze konusunda
daha güçlü adımlar atması istendi.
İsrail Başbakanı Binyamin Ne-
tanyahu'nun Kongre ortak otu-
rumuna başkanlık etmemeyi se-
çen Harris, bu yönüyle aşırı sağcı
İsrail yönetimine bir mesaj vermiş
oldu. Sonraki gün Beyaz Saray'da
Netanyahu ile görüşen Harris,
çıkışta yaptığı açıklamada, "Bu
trajedilerin ortasında yüzümüzü
başka yere çeviremeyiz. Kendimizi
bu acılar karşısında hissiz halde

bırakamayız ve ben de sessiz kal-
mayacağım." şeklinde konuştu.
Harris'in başkan olması halinde
Biden döneminde uygulanan "İran
ve Hamas karşısında İsrail'e tam
destek" ile "Gazze'de ateşkes sağ-
lansın ve siviller ölmesin" den-
gesini önemli ölçüde sürdürmesi
ancak Filistin ve Gazze konusunda
biraz daha hassas davranması
muhtemel gözüküyor.

Öte yandan Cumhuriyetçi
Trump ise 7 Ekim'den sonraki
tüm açıklamalarında Biden yö-
netiminin İsrail'i koruyamadığını
ve kendisinin başkan olması ha-
linde bu saldırının asla gerçek-
leşmeyeceğini savundu. Kendi
başkanlığı döneminde tüm tep-
kilere rağmen İsrail'in başkenti
olarak Kudüs'ü tek taraflı "tanı-
yan" Trump, Golan Tepeleri ve
İbrahim Anlaşmaları gibi başlık-
larda da Netanyahu'ya önemli
alanlar açmıştı. Trump, başkan
olması halinde İsrail'e Biden yö-
netiminden daha güçlü destek
vereceğini ve İran'la ilişkileri re-
vize ederek İsrail'in güvenliği ko-
nusunda daha güçlü adımlar ata-
cağını belirtiyor. Bu yönüyle
Trump, halihazırda İsrail'e ko-
şulsuz destek vermekle eleştirilen
Biden yönetiminden daha "İsrail
destekçisi" politikaya ve iki dev-
letçi çözüm umutlarının daha
da azalmasına neden olabilir.

2022 Şubat'ından bu yana de-
vam eden Rusya-Ukrayna Sava-

şı'nda en başından itibaren Kiev'e
güçlü destek sağlayan Biden yö-
netimi, Rusya Devlet Başkanı
Vladimir Putin'in bu savaştan
yıpranarak çıkmasını umuyordu.
Ukrayna üzerinden aslında bir
ABD-Rusya Savaşı'na dönüşen
çatışmalarda aylar geçtikte Was-
hington, Kiev'e daha gelişmiş
silahlar ve daha fazla askeri yar-
dım göndermeye başladı. Bu
süreçte Biden'la Oval Ofis'te bir-
likte görev alan Harris'in görevi
boyunca yaptığı açıklamalarda
Rusya karşısında Ukrayna'ya
güçlü destek verdiği ve bu des-
teği sürdürmeye kararlı olduğu
görülüyor. Harris, "Ukrayna'ya
gerektiği sürece ABD olarak des-
tek vermeye devam edeceklerini"
ifade etti ve Biden yönetiminin
Ukrayna politikasının sıkı bir ta-
kipçisi olacağını gösterdi.

Öte yandan Trump ise Rus-
ya-Ukrayna Savaşı'nı Biden yö-
netiminin "provoke ettiğini" ve
ABD'nin Putin'i "kışkırttığını" sa-
vunarak, NATO'nun burada bir
koz olarak kullanıldığını ifade
etti. Bu konuyla ilgili tüm açık-
lamalarında kendisinin başkan
olması halinde Putin'le görüşerek
bu savaşın hiç yaşanmamasını
sağlayabileceğini savunan
Trump, birçok kez "Putin'le iyi
ilişkilerim vardı, kendisi bana
saygı duyardı ve biz bu konuyu
konuşabilirdik." şeklinde yorum-
lar yaptı. lWASHINGTON-AA

ABD'de başkanlık seçimleri yaklaşırken Demokratların adayı Kamala Harris, dış politikada Joe Biden döneminin büyük
ölçüde devamını ve öngörülebilirliği, Cumhuriyetçi rakibi Donald Trump ise temel konularda esaslı değişimi vadediyor.

ABD dış politikasında Kamala Harris süreklilik
ve öngörülebilirlik, Trump ise değişim vadediyor

FOTOĞRAF: AA
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İtalya’da Etna Yanardağı yeniden kül ve lav püskürttü
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eşiktaş, Trend-
yol Süper
Lig’in 2. haf-

tasında oynayacağı Antal-
yaspor maçının hazırlık-
larını bugün yaptığı an-
trenmanla sürdürdü. Si-
yah-beyazlıların kiralık
olarak kadrosuna kattığı
20 yaşındaki İtalyan fut-
bolcu Cher Ndour, idman
öncesi basın mensuplarına
açıklamalarda bulundu.
Takıma katıldığı için mut-
luluk duyduğunu belirten
Ndour, "Birkaç gün oldu
geleli. Burası harika bir
yer. Tesisleri çok beğen-
dim. Başarılı olmak için
her fırsat, her şart burada
var. İki gün önce takım
arkadaşlarımla idman yap-
tım. Hepsinin yaklaşımı
çok iyi. Takım içerisindeki
hava çok iyi. Gerçekten
çok mutluyum" dedi.
"Beşiktaş’ın
derbilerini
izlemiştim”

Beşiktaş’a gelmeden
önce derbileri izlediğini
ifade eden genç futbolcu,
"Gelmeden önce bazı maç-
ları, özellikle derbileri iz-
lemiştim. Beşiktaş’ın Fe-
nerbahçe, Galatasaray
maçlarını, Galatasaray-Fe-
nerbahçe maçlarını. Tanı-
dığım büyük oyuncular
da var, Icardi’yi biliyorum,
Dzeko’yu herkes biliyor,
bizden Immobile’yi bili-
yorum. Beraber oynadı-
ğım oyuncular Al-Musrati,
Rafa ve Gedson’u tanıyo-

rum" şeklinde konuştu.
"Benim için en ideal
mevki 8 numara”

Kendisi için en ideal
mevkiinin 8 numara oldu-
ğunu dile getiren İtalyan
futbolcu, "Orta sahanın her
mevkisinde oynayabiliyo-
rum. Benim için 8 numara
en ideal mevki. Bu önemli
değil. Hocamız ve takımı-
mız için neresi gerekiyorsa
orada oynayabilirim. Orta
sahanın herhangi bir mev-
kisinde oynayabilirim" ifa-
delerini kullandı. Paul Pog-
ba’ya benzetilmenin de ken-

disi için güzel olduğunu
söyleyen Ndour, "Paul Pog-
ba’ya benzetilmek benim
için güzel bir şey. Kendisi
gerçekten büyük bir oyun-
cuydu” dedi.
“Çok doğru bir
karar verdim”

Beşiktaş’a gelerek doğru
bir karar verdiğini söyleyen
genç oyuncu, “Buraya ge-
lerek doğru bir karar ver-
diğimi düşünüyorum. Tüm
kulübün ve başkanın bana
olan güvenini hissettim. Bu,
bana gelmem konusunda
sebep oldu. Taraftarın coş-

kulu olduğunu hava ala-
nında hissettirdiler. Bence
çok doğru bir karar verdim"
şeklinde konuştu.
"Beşiktaş, genç
oyuncuların değerini
artırabilecek bir
takım”

Beşiktaş’ta çok önemli
futbolcular olduğunu vur-
gulayan Ndour, "Aslında her
şey bana bağlı. Evet çok
gencim. Beşiktaş, genç oyun-
cuların değerini artırabilecek
bir takım. Burada çok bü-
yük, çok tecrübeli oyuncular
var. Çok iyi bir takım var.

Bana bağlı hedeflerin ger-
çekleşmesi için fırsatlar var.
Elimden geleni yapmak is-
tiyorum. Başarı için elimden
geleni yapacağım" sözlerini
kaydetti. Son olarak oyna-
maya her zaman hazır ol-
duğunu belirten orta saha
oyuncusu, "Buraya gelme-
den de Paris Saint-Germain
ile antrenmanlarda çok iyi
çalıştım. En iyisini vermek
için her zaman çalışan bi-
riyim. Tam yüzde 100 di-
yemeyiz. Oynamak için her
zaman hazırım. Fizik olarak
gayet iyi durumdayım"
dedi. lİSTANBUL-İHA
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Türkiye Karate Federasyonu Başkanı Aslan
Abid Uğuz, 9 Ekim'de İtalya'nın Venedik
şehrinde başlayacak Dünya Yıldızlar, Gençler
ve 21 Yaş Altı Karate Şampiyonası'nda takım
halinde birincilik hedeflediklerini söyledi.
Türkiye Ümit, Genç, 21 Yaş Altı Karate Şam-
piyonası ve milli takım seçmeleri için Sivas'a
gelen Uğuz, AA muhabirine, şampiyonada
üç kategoride 43 sporcudan oluşacak milli
takımı seçeceklerini belirtti. Karatenin Türk
sporunun lokomotifi olarak adlandırıldığını
vurgulayan ve 2024 Paris Olimpiyat Oyun-
ları'nda spor dalı olarak karatenin yer al-
mamasının burukluğunu yaşadıklarına de-
ğinen Uğuz, "Karate bir önceki olimpiyatlarda
4 madalya almıştı ve ülkemizi sırtlamıştı."
dedi. Uğuz, karatenin lisanslı ve aynı za-
manda faal sporcu sayısı olarak lider spor
branşları arasında yer aldığını da ifade etti.
Uğuz, 9-13 Ekim tarihleri arasında İtalya'nın
Venedik şehrinde düzenlenecek Dünya Yıl-
dızlar, Gençler ve 21 Yaş Altı Şampiyonası'na
iddialı hazırlandıklarını belirterek, "İtalya'da
düzenlenecek şampiyonaya 43 sporcuyla
katılıyoruz. Yaklaşık 160 ülkenin katılacağı
çok dev bir organizasyon olacak. Bir önceki
organizasyon ülkemizde olmuştu ve 140
ülke arasından dünya ikincisi olmuştuk.
Yine zirveyi hedefliyoruz. Deplasmanda da
olsak, ülkemizde yapılmasa da takım halinde
inşallah dünya birinciliğiyle dönmek istiyo-
ruz." diye konuştu. lSİVAS-AA

Karatede hedef, Venedik’te
birincilik kürsüsü

Fenerbahçe, Trendyol Süper Lig'in 2. haf-
tasında yarın Göztepe'ye konuk olacak.
Gürsel Aksel Stadı'nda oynanacak karşı-
laşma, saat 21.45'te başlayacak. Müsaba-
kayı hakem Kadir Sağlam yönetecek. Sarı-
lacivertli takım, ligin ilk haftasında Adana
Demirspor'u 1-0 mağlup etti. Göztepe ise
Antalyaspor ile 0-0 berabere kaldı. Fener-
bahçe'de sakatlığı süren Brezilyalı futbolcu
Fred ile geride kalan sezondan kart cezaları
bulunan Mert Hakan Yandaş ile İrfan Can
Eğribayat, karşılaşmada forma giyemeye-
cek. Ev sahibi ekipte Kuryu Matsuki'nin
sakatlığı bulunuyor. Lige iki sezon aradan
sonra tekrar dönen Göztepe ilk hafta mü-
cadelesinde konuk olduğu Antalyaspor'la
golsüz berabere kaldı. Sarı-kırmızılı ekip,
ligden düştüğü 2021-2022 sezonunun son
15 haftası dahil, Süper Lig'de 16 maçtır
kazanamıyor. lİSTANBUL-AA

Fenerbahçe, Süper Lig’de bugün
Göztepe’ye konuk olacak

Beşiktaş’ın kiralık olarak kadrosuna kattığı 20 yaşındaki genç futbolcu Cher Ndour,
“Buraya gelerek doğru bir karar verdiğimi düşünüyorum. Tüm kulübün ve başkanın
bana olan güvenini hissettim. Bu, bana gelmem konusunda sebep oldu” dedi.
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İzmir Büyükşehir Belediyesi
Spor Kulübü altyapısından
yetişen sporcular Taha Akgül
ve Buse Tosun Çavuşoğlu,
Paris 2024 Olimpiyatları’nda
madalya gururu yaşattı. İz-
mir Büyükşehir Belediyesi
Spor Kulübü, başarılı spor-
cularıyla Türkiye’nin en iyi
spor kulüpleri arasına adını
yazdırmayı sürdürüyor. Milli
takımlara ve altyapılara
önemli bir kaynak olan Bü-
yükşehir Belediyesi Spor Ku-
lübü bir dönem bünyesinde
ter döken sporcularla gurur
yaşamaya devam ediyor.
Son olarak uluslararası are-
nada boy gösteren Taha Ak-
gül ve Buse Tosun Çavu-
şoğlu, 26 Temmuz-11 Ağus-
tos tarihlerinde düzenlenen
Paris 2024 Yaz Olimpiyat
Oyunları’nda madalya se-
vinci yaşattı. Ferhat Arıcan

ise paralel bar finallerinde
beşinci oldu.
Bronz madalya aldı

Güreş altyapısında yetişen
ve 2007-2015 yılları arasında
Büyükşehir Belediyesi’nin
sporcusu olan Buse Tosun
Çavuşoğlu, 2024 Paris Olim-
piyatları’nda bronz madalya
kazandı. Güreş branşının üç
olimpiyat madalyalı sporcusu
olan, 2016’da Rio Olimpi-
yatları’nda altın madalya,
2020 Tokyo Olimpiyatları’nda
bronz madalyayı boynuna
takan Taha Akgül, 2024 Paris
Olimpiyatları’nda yine bronz
madalya kazandı ve aktif
sporculuk hayatını sonlan-
dırdı. Akgül, 2009-2012 yıl-
ları arasında Büyükşehir Be-
lediyesi Spor Kulübü’nün
sporcusuydu. İzmir Büyük-
şehir Belediyesi jimnastik

spor okullarından keşfedilen,
“dünyada üç harekete sahip
ilk sporcu” unvanını alan,
Tokyo 2020 Olimpiyatları’nda
Türk jimnastiğinin tarihteki
ilk olimpiyat madalyasını
elde eden Ferhat Arıcan,
Fransa’daki olimpiyatlarda
erkekler paralel bar aleti fi-
nallerinde beşinci oldu. Arı-
can 2008-2016 yılları ara-
sında İzmir Büyükşehir Be-
lediyesi çatısı altındaydı.
Büyükşehir formasıyla
2012 mutluluğu

İzmir Büyükşehir Bele-
diyesi Spor Kulübü’nden
aktif sporcu olduğu dönem-
de, 2012 Londra Paralimpik
Olimpiyatları’nda judo
branşında tatamiye çıkan
sporcu Duygu Çete ise 57
kiloda bronz madalya ka-
zanmıştı. lİZMİR-İHA

Türk Dünyası Muaythai
Şampiyonası başladı

İzmir’in olimpiyat gururu
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Cher Ndour: “Buraya gelerek doğru
bir karar verdiğimi düşünüyorum”
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İstanbul Üniversitesi Tur-
gay Atasü Spor Salonu'nda
gerçekleştirilen açılış tö-
renine Türkiye Muaythai
Federasyonu Başkanı Ha-
san Yıldız, Avcılar Belediye
Başkanı Utku Caner Çay-
kara, TÜRKSOY Genel Se-
kreter Yardımcısı Sayit Yu-
suf ile katılımcı ülkelerin
yetkilileri ve davetliler ka-
tıldı. Hasan Yıldız, AA mu-
habirine yaptığı açıklama-
da, Türk Dünyası Muaythai
Şampiyonası'nı düzenle-
yebilmek için 7-8 yıldan
bu yana çalıştıklarını be-
lirterek, "Temennimiz ülke
sayısını arttırmak ve gele-
cek yıllarda her yıl başka
bir ülkede düzenlemek.
Bağımsız olmayan Türk
devletlerini de bu organi-
zasyona dahil etmek isti-
yoruz. Kuzey Kıbrıs Türk
Cumhuriyeti (KKTC) de
takım halinde bu şampi-
yonada yarışıyor. KKTC,
birçok uluslararası spor ya-
rışmalarına kabul edilmi-
yor. Bu şampiyonada bu
tür ambargoyu da biraz
kıracağımızı düşünüyo-
rum. Temel amaç muayt-
hai değil. Türk devletleri
arasında sporla beraber
kültürel iş birliğimizi ve

ortak kültürlerimizi geliş-
tirmek. Uluslararası plat-
formda Türk dünyası ola-
rak daha çok başarılı ol-
mayı hedefliyoruz." ifade-
lerini kullandı. Şampiyo-
nayı, Türk dünyasının bağ-
larını güçlendirebilmek adı-
na önemli bir fırsat olarak
gördüklerini aktaran Utku
Caner Çaykara ise "Bu şam-
piyona, yalnızca sporun
birleştirici gücünü değil
Türk topluluklarının ortak
değerlerini yüceltme amacı
da taşımaktadır. Avcılar'ın
da böyle önemli bir etkin-
liğe ev sahipliği yapması
bizler için gurur verici.
Tüm sporcularımız Türk
dünyasının köklü mirasına
sahip çıkıyor. Bu organi-
zasyonda katkısı bulunan
herkese teşekkür ediyo-
rum." diye konuştu. TÜRK-
SOY Genel Sekreter Yar-
dımcısı Sayit Yusuf ise
muaythai branşının Türk
dünyasında sevilen bir
spor olduğunu vurgula-
yarak, "Büyük bir mem-
nuniyetle bu iş birliğini
kabul ettik. Ne kadar isa-
betli bir karar verdiğimizi
görüyoruz. Emeği geçen
herkese teşekkür ediyorum."
dedi. lİSTANBUL-AA
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Biyolog, öğretim
üyesi Tuğçe Ağba Se-
vencan ile tıbbi bit-

kiler, ekoloji, çocuk gelişimi
alanlarında yaptığımız söy-
leşiyi siz değerli okurlarımızın
ilgilerine sunarız. 

n M. Hülya Günay:Eko-
loji çok konuşulan bir konu
zihinlerde net bir ekoloji
algısı oluşturabilmek adına
ekolojiyi tanımlar mısınız? 

n Dr. Tuğçe Aba Se-
vencan: “Ekoloji” köken ola-
rak yakın çevreyi tanımlayan
bir kelime. Canlıların hem
kendi çevreleri ile hem de

diğer canlılarla
olan ilişkisini ince-
leyen bir bilim. 

n M. Hülya
Günay: Zeytin-
burnu Tıbbi Bit-
kiler Bahçesi’nde
Sağlık Çevre Oku-
lu eğitimleriniz
hakkında bilgiler
paylaşır mısınız?

n Dr. Tuğçe Aba Se-
vencan: Zeytinburnu Tıbbi
Bitkiler Bahçesi 2005 yılından
bu yana gezilebilen canlı bir
müze. Halka açık ücretsiz gi-
rişi olan bahçemizde tıbbi

bitki temalı birçok se-
miner ve atölye çalış-
ması düzenlenmekte-
dir. Sağlık Çevre Okulu
da bahçemizin eğitim
platformu. Yetişkin ve
çocuklara yönelik yak-
laşık 120 eğitim bulu-
nuyor. Bireysel, grup,
özel eğitim, staj ve gö-

nüllü çalışmaları yapıla-
bilmektedir. 

n M. Hülya Günay: Ço-
cuk ve ekoloji hakkında ne-
ler söylemek istersiniz? 

n Dr. Tuğçe Aba Se-
vencan: Özellikle okul ön-
cesi dönemde hayatın gaye-
sini, düzenini anlamaya ça-
lışan yaş grubu için doğa bu-
lunmaz bir eğitim materyali.
Yaşamın döngüleri, doğa
olayları, rutinler gibi somut
kavramlar dışında merhamet,
ahlak gibi soyut kavramların
pekişmesi için çocuk ve eko-
loji kavramı çok önemli. Eko-
loji için kendimiz ve çevre-
mizle olan ilişkimiz demiştik
bu ilişkilerden yola çıkarak
hayatı anlatabileceğimiz  uy-
gulamalı olarak öğretebile-
ceğimiz bir alan. Sadece fizik,
kimya, biyoloji, matematik
gibi temel kavramlar değil;
kelimeleri, duyguları, ifade
edilişleri de anlatabileceğimiz
çok kıymetli bir ilişki.

nM. Hülya Günay: Çev-
re bilinci ile çocuk yetiştirme
noktasında ebeveynlere tav-
siyeleriniz nelerdir? 

n Dr. Tuğçe Aba Se-
vencan: Bende bir ebeveyn
olarak çocuklarımın gelişi-
minde doğa temasını hep ön
planda tuttum. Bunu dağa,
ormana ya da bir açık alana

gitmek olarak al-
gı lamayalım;
her gün güne-
şin doğuşu ile
aydınlanmak,
pencereden
ağaçların, bu-
lutların hare-
ketlerini ince-
lemek, evimiz-
de bulunan mi-
nik dostlarımızı
bir karıncayı bile
gözlemlemek çocuk-
ların beyinlerinde çok
farklı alanları aktive edebi-
liyor. “Gözlem” çocuk gelişi-
minin en önemli alanı bence.
Evimizin yakınındaki parka,
markete ya da herhangi bir
yere gittiğimizde dahi çocuğa
çevreyi gözlemlemesini aşı-
lamak hayatta birçok şeyi
daha kolay anlamasını sağ-
layacaktır. Ebeveynlere tav-
siyem her çocuğa doğada il-
gisini çeken şeyleri toplayıp
koyması, resmetmesi ya da
ifade etmesi için malzemeler
sunmaları. Bir kitap, defter,
poşet, kutu, çanta ne olursa
fark etmez bir koleksiyon,
kompozisyonla birçok konuyu
öğretebilir, anlatabiliriz. 

n M. Hülya Günay: Öz-
nesi İstanbul olarak tüm
şehirlerimiz için bir şehirli
olarak ekolojiyi korumak,
katkı sunmak adına bireysel
olarak neler yapabiliriz? 

n Dr. Tuğçe Aba Se-
vencan: Dünyada ve ülke-
mizde bu konuyla ilgili ciddi
çalışmalar yürütülmekte. Çev-
re, toprak, hava kirliliğini en-
gellemek, doğayı korumak
için birçok proje devam et-
mekte. Fakat bireysel olarak

yap-
tığımız farkındalıklar çevre-
mizi de etkileyecek ve bu şe-
kilde zincir devam edecektir.
Özümüzde doğaya, insanlara
saygılı olmamız yeterli aslın-
da. Bencilliği bir kenara bı-
rakıp yalnızca kendi çöpü-
müzü bile çöp kutusu bulana
kadar taşımak bunun için çok
büyük bir adım.

n M. Hülya Gü-
nay: Sevgili Ho-
cam kıymetli vak-
tinizi ayırdığınız
için teşekkür
ederiz. Son ola-
rak eklemek is-
tedikleriniz… 
n Dr. Tuğçe

Aba Sevencan:
Nazik sorularınız, il-

giniz için ben çok te-
şekkür ediyorum. Bu

hayat bizim için ayrılmış
çok özel bir alan. İyisiyle,

kötüsüyle yaşamımızı en ka-
liteli, verimli hale getirmek
için elimizden gelen çabayı
göstermeliyiz. Bitkiler, doğa
ve çocuklar özelinde konuş-
tuk fakat her şeyin temeli in-
san olmaktan geçiyor. Ahlak,
vicdan, merhamet, ilim, bilim
hepsi bizim için; son damla-
sına kadar faydalı şekilde
kullanmak dileğiyle…  

Saygı ve sevgilerimle. 

Belçika'nın başkenti Brüksel'in
tarihi Grand Place Meydanı'na
çiçeklerden yapılan halı dö-
şendi. Brüksel'in UNESCO Dün-
ya Miras Listesi'ndeki Grand
Place Meydanı, dalya çi-
çekleriyle donatılan dev
halıya 23'üncü kez ev
sahipliği yapıyor. 
Yaklaşık 650 bin dalya
çiçeği, çimen ve ağaç
kabuğu kullanılarak oluş-
turulan 1680 metrekarelik
halı, sokak sanatçısı Oceane

Cornille tarafından tasarlandı.
Turistlerin ilgi odağı olan 70

metre uzunluğunda ve 24 met-
re genişliğindeki halı, 100 gö-

nüllü tarafından yaklaşık 6
saatte tamamlandı. Or-

ganizatörlere göre
"çifte devrim"

ana fikriyle ta-
sarlanan halı,
daha genç ve
çeşitli bir kit-

lenin ilgisini
çekmeyi ve et-

kinliğin yapısını da
kökten değiştirmeyi

amaçlıyor. Bu amaçla bu yıl
halının yapımında ilk kez meş-
hur Belçika begonyası yerine
dalya çiçeği kullanıldı. Etkin-
liğin organizatörü Koen Von-
denbush, AA muhabirine yap-
tığı açıklamada, bu yıl halının
sokak sanatçısı tarafından ta-
sarlandığını ifade ederek et-
kinliğin olağanüstü olacağını
söyledi. Brüksel'in merkezin-
deki tarihi meydanda bulunan
çiçek halı, 18 Ağustos'a kadar
görülebilecek. lBRÜKSEL-AA
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BRÜKSEL’İN TARİHİ MEYDANINA “ÇİÇEK HALI” DÖŞENDİ

MÜZEYYEN 
HÜLYA GÜNAY

Dr.

Dr. Tuğçe Ağba Sevencan:
“Bitkiler doğa ve çocuklar 
özelinde konuştuk fakat 
her şeyin temeli insan
olmaktan geçiyor” (2)
Dr. Biyolog Tuğçe Ağba Sevencan “Bu hayat bizim
için ayrılmış çok özel bir alan. İyisiyle, kötüsüyle
yaşamımızı en kaliteli, verimli hale getirmek için

elimizden gelen çabayı göstermeliyiz. Bitkiler,
doğa ve çocuklar özelinde konuştuk fakat her 

şeyin temeli insan olmaktan geçiyor.” dedi. 
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